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INFORMACE O ČINNOSTI ORGÁNŮ MĚSTA 
OD 10. 12. 2020 DO 15. 1. 2021

RADA MĚSTA:

ZASTUPITELSTVO MĚSTA:

ÚSSM:
• schvaluje přije�  pana Václava Laušmana, paní Evy Laušma-

nové, oba bytem Nová Paka a paní Jiřiny Vanderkové, bytem 
Nová Paka, do Domova pro seniory.

• schvaluje žádost ÚSSM Nová Paka o pozastavení spoluúčas�  
obcí na fi nancování sociálních služeb v Domově pro seniory 
do 30. 06. 2021.

Majetky:
• schvaluje uzavření smlouvy o právu provést stavbu a uložení 

kanalizační přípojky na pozemku ve vlastnictví města Nová 
Paka, parc. č. 2123, k. ú. Nová Paka, ve prospěch stavební-
ků: Ivy Lukešové, manželů Petra a Ladislavy Třebeškových 
za podmínek stanovených smlouvou o právu provést stavbu.

• schvaluje uzavření smlouvy o právu provést stavbu vodovod-
ní a plynové přípojky na pozemku ve vlastnictví města, parc. 
č. 545/1, k. ú. Š� kov, stavebníkem je paní Lenka Rejthárková.

• schvaluje uzavření smlouvy o právu provést stavbu zpevně-
ného sjezdu na přilehlou komunikaci, vodovodní přípojky, 
přípojky nn na pozemcích ve vlastnictví města Nová Paka, 
parc. č. 238/6, 238/8, 320/5, 465 a 320/3, vše k. ú. Kumbur-
ský Újezd. Stavebníkem je paní Helena Albrechtová.

Dotace a veřejnoprávní smlouvy:
• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnopráv-

ní smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová 
Paka na rok 2021, ve výši 25 000 Kč pro Bakako Nová Paka,
IČ 22673555, na činnost v roce 2021.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 25 000 Kč pro Velocipéd klub Nová Paka, 
IČ 27001211, na činnost v roce 2021.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 25 000 Kč pro Český radioklub, pobočný 
spolek Radioklub OK 1 KMP Nová Paka, IČ 62015371, na ma-
teriální vybavení radioklubu pro práci s mladými operátory 
a výcvik pro sportovně závodní činnost v roce 2021

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 25 000 Kč pro Český střelecký svaz, z.s. 
– Sportovně střelecký klub Nová Paka, IČ 64812987, na čin-
nost v roce 2021.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 25 000 Kč pro Český střelecký svaz, z.s. 
– Sportovně střelecký klub Nová Paka, IČ 64812987, na re-
konstrukci otočných stavů v roce 2021.

Veřejné zakázky a inves� ce:
• schvaluje dodatek smlouvy o technické podpoře 22/15 

s VITA so� ware, s.r.o., kdy došlo ke změně propojení do GIS 
– z Marushka na TopGis.

Ostatní:
• jmenuje v souladu s § 167 odst. 2, zákona č. 564/2004 Sb., 

v platném znění, Mgr. Josefa Cogana, Mgr. Petra Jaroše 
a Mgr. Ivana Sehnala do školské rady Základní školy Nová 
Paka, Husitská 1695, okres Jičín, na období od 1. ledna 2021 
do 31. 12. 2023.

• souhlasí s podáním žádos�  a spolufi nancováním rekonstruk-
ce školních dílen včetně zajištění bezbariérovos�  ZŠ Komen-
ského v roce 2021.

Finance:
• schvaluje rozpočtové opatření města Nová Paka číslo 

3/2020.
• schvaluje rozpočet města Nová Paka na rok 2021.
• schvaluje střednědobý rozpočtový výhled města Nová Paka 

na roky 2022 až 2024.
Dotace a veřejnoprávní smlouvy:
• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnopráv-

ní smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová 
Paka na rok 2021 pro Horolezecký oddíl Nová Paka, z.s.,
IČ 04200527, ve výši 85 000 Kč na činnost v roce 2021.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021 ve výši 100 000 Kč pro Tenis Nová Paka z.s.,
IČ 26673738, na činnost v roce 2021.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 100 000 Kč pro Tenis Centrum Nová 
Paka z. s., IČ 28558341, na činnost v roce 2021.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 

smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 2 500 000 Kč Bruslařskému klubu Nová 
Paka, z. s., IČ 47474335, na údržbu a provoz sportovních za-
řízení, na bruslení škol a školek a na úpravu běžeckých tra�  
v roce 2021.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 2 010 000 Kč pro Tělocvičnou jednotu 
SOKOL Nová Paka, z. s., IČ 60119136, na činnost v roce 2021

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 500 000 Kč pro Tělovýchovnou jednotu 
Nová Paka, z. s., IČ 44477104, činnost v roce 2021.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 550 000 Kč pro 1. Fotbalový klub Nová 
Paka, z. s., IČ 70814830, na činnost v roce 2021.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 60 000 Kč pro Sportovní klub lyžování 
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a orientačního běhu Nová Paka, z. s., IČ 648152293, na čin-
nost v roce 2021.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 100 000 Kč pro Klub sportu pro všechny 
Nová Paka, z. s., IČ 26614081, na činnost v roce 2021.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 150 000 Kč pro Autoklub v AČR Nová 
Paka, z. s., IČ 00483991, na činnost v roce 2021.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 60 000 Kč pro organizaci Sportem pro-
�  bariérám Stará Paka, z. s., IČ 37031161, na činnost v roce 
2021.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 300 000 Kč pro MÍSTO Nová Paka, z.s., 
IČ 26637561, na činnost v roce 2021.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 50 000 Kč pro Junák – český skaut, stře-
disko Sopka Nová Paka, z. s., IČ 60116421, na činnost v roce 
2021.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová Paka 
na rok 2021, ve výši 110 000 Kč pro Junák – český skaut, stře-
disko Sopka Nová Paka, z. s., IČ 60116421, na rekonstrukci 
skautské klubovny v Nové Pace.

• souhlasí s poskytnu� m dotace a schvaluje veřejnopráv-
ní smlouvu o poskytnu�  dotace z rozpočtu města Nová 
Paka na rok 2021, ve výši 100 000 Kč pro Paradix, s.r.o.,
IČ 28847377, na obnovu oken ve fasádě dvora historické 
čás�  hotelu Centrál v Nové Pace.

• schvaluje dotaci z rozpočtu města Nová Paka a veřejnopráv-
ní smlouvu, ve výši 200 000 Kč pro MUDr. Josefa Lukavce, 
bytem Jičín, na poskytování specializované ambulantní zdra-
votní péče v Nové Pace.

• schvaluje žádost o dotaci z programu Podpora obcí s 3001–
10 000 obyvateli Ministerstva pro místní rozvoj (podpro-
gram DT 117D8220A – Podpora obnovy místních komunika-
cí) na realizaci projektu “Obnova vozovky místní komunika-
ce v ul. Partyzánská v Nové Pace“.

Majetky:
• schvaluje změnu termínu uzavření kupní smlouvy do

31. 12. 2023, dle Smlouvy o smlouvě budoucí kupní ze dne 
8. 7. 2019, uzavřené mezi městem Nová Paka jako budoucím 
kupujícím a paní Danou Malinovou jako budoucí prodávající.

• schvaluje bezúplatný převod pozemku parc. č. 1084/16 
o výměře 37 m2 a pozemku parc. č. 1084/17 o výměře
35 m2 k. ú. Vrchovina a schvaluje znění smlouvy č. j.: UZ-
SVM/HJC/1886/2020-HJCM, o bezúplatném převodu těchto 
pozemků z majetku České republiky, příslušnost hospodařit 
s majetkem státu – Úřad pro zastupování státu ve věcech 
majetkových, do majetku města Nová Paka.

• schvaluje směnu čás�  městského pozemku parc. č. 1051 
ost. plocha, ost. komunikace (cca 162 m2) za část pozemku 
parc. č. 89/1 trvalý travní porost (cca 51 m2) k. ú. Vrchovina, 
ve vlastnictví paní Kotykové. Za rozdílnou výměru pozem-
ků dopla�  paní Kotyková městu Nová Paka částku ve výši 
200 Kč/m2, uhradí náklady související s uzavřením směnné 
smlouvy (g. plán, poplatek za vklad do KN). Po naby�  čás�  
pozemku parc. č. 1051 do vlastnictví zřídí na tomto pozem-
ku věcné břemeno ve prospěch sousedního pozemku parc.
č. 37, k. ú. Nová Paka, za účelem údržby a oprav budovy, 
která je součás�  tohoto pozemku.

Ostatní:
• rozhoduje v souladu s § 46 odst. 3 zákona č.183/2006 Sb. 

o územním plánování a stavebním řádu, v platném znění, 
o návrzích na změnu Územního plánu Nové Paky – část 3. 
dle přiloženého seznamu. Schválené žádos�  budou zapra-
covány do návrhu Změny č. 3 Územního plánu Nové Paky.

Úplná znění zápisů a usnesení RM a ZM
na www.munovapaka.cz

EMERITNÍ FARÁŘ KAREL EXNER OSLAVIL 100. NAROZENINY
V předvánočním čase, 21. prosince, oslavil Mons. 
Karel Exner úctyhodné narozeniny. Sto let je 
opravdu požehnaný věk. Osobně jsme panu pro-
boštovi přišli popřát spolu s panem starostou 
Josefem Coganem a vedoucím odboru školství 
a kultury Bohuslavem Benčem. Pan probošt nás 
přivítal společně s panem farářem Pavlem Kali-
tou. K jeho významnému jubileu mu město vě-
novalo obraz z novopackého plenéru s mo� vem 
klášterního chrámu Nanebevze�  Panny Marie, 
dárkové balení plzeňského piva (jelikož ho má 
pan probošt rád) a kvě� nu. I přes vysoký věk 
je Mons. Karel Exner nesmírně vitální člověk. 
Příjemně jsme společně poseděli a bedlivě po-
slouchali vzpomínky na mnohdy nelehké cesty 
během jeho života. O panu Exnerovi již vyšlo 
mnoho článků, ale i přesto připomene následu-
jící článek jeho život.

Lucie Karlová
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Mons. Karel Exner, emeritní novopac-
ký farář, se narodil 21. prosince 1920 
v podkrkonošském Studenci. Jak sám 
připomíná: „Za svůj život jsme zažil vel-
kou změnu v životním stylu lidí. Za mého 
dětství a mládí bylo na polích a loukách 
všude plno lidí. Mezi lidmi byla soudrž-
nost a ochota. Když se šlo na pole, a už 
tam někdo pracoval, zdravili se u práce: 
,Pomáhej Pán Bůh.' Všichni si vzájemně 
pomáhali. Dnes je to jiné...“ 
Po obecné škole studoval na jilemnic-
kém reálném gymnáziu a poté, už za vál-
ky, v kněžském semináři v Hradci Králo-
vé. Na kněze byl v tomto městě vysvěcen
3. června 1944, svou první mši svatou 
celebroval v rodném Studenci o den poz-
ději. Následující dva roky prožil jako kap-
lan v Jaroměři, poté sloužil jako adminis-
trátor v horské vesničce Horní Štěpanice. 
V náročných horských podmínkách, kdy 
se zde teprve zaváděl elektrický proud, 
objížděl kostely a farníky v šes�  okolních 
obcích podle ročního období buď na ly-
žích, nebo na kole. 
25. července roku 1950 jej na faře ve Ště-
panicích zatkla StB za to, že v květnu 
roku 1950, při povinně skládaném slibu 
věrnos�  lidově demokra� ckému státu, 
jak v době dohledu komunis� ckého reži-
mu nad církevním majetkem a výkonem 
duchovní služby nařizoval zákon, na do-
poručení biskupů chtěl připojit dolož-
ku: „Pokud to není v rozporu s božskými 
a církevními zákony a přirozenými právy 
člověka.“ StB jej odvezla do internačního 
kláštera v Želivi, kam bylo na počátku pa-
desátých let shromážděno pod přísným 
dozorem velké množství duchovních, 
kteří byli považováni za odpůrce komu-
nis� ckého režimu. Po roce byl z Želivi 

přemístěn do fran-
� škánského klášte-
ra v Hájku u Prahy, 
kde se komunisté 
snažili zařídit pře-
školovací středisko 
a vychovat z kněží 
své spolupracovní-
ky. Teprve po třech 
letech odloučení 
se mohl znovu vi-
dět se svými rodi-
či a sestrami. Ani 
za dva roky pobytu 
v Hájku u Prahy se 
jeho „přeškolení“ 
nepodařilo, a pro-
tože neměl splně-
nou povinnou vojenskou službu, byl ná-
sledně odvelen k PTP na Slovensko, kde 
byli kněží, řeholníci a seminaristé komu-
nis� ckým režimem využíváni pro práci 
na stavbách nebo v dolech. 
V květnu 1954 byl Mons. Karel Exner 
propuštěn do civilu. Po skončení povin-
né služby u PTP mu ale nebyl udělen 
státní souhlas k výkonu činnos�  v du-
chovní správě, který v komunis� ckém 
Československu uděloval příslušný OV 
KSČ, proto si musel najít civilní zaměst-
nání. Práci našel v Zálesní Lhotě v to-
várně na sportovní náčiní jako skladník. 
Teprve po roce a půl se mohl vrá� t k ak-
� vní kněžské službě, stěhoval se proto 
do Posázaví. Nejprve sloužil rok a půl 
v Chřenovicích, poté ve Světlé nad Sáza-
vou, kde zůstal 18 let. Z nařízení církev-
ního tajemníka, opět pro „provokaci“ – 
zúčastnil se jako vyučující spolu s dalšími 
vyučujícími a rodiči setkání sdružení ro-
dičů a přátel školy – byl přeložen do Hos-

� nného, kde strávil šest let. V roce 1982 
naposled vyměnil svou farnost a ode-
šel do Nové Paky. Novopackou farnost 
spravoval jako farář do roku 2005 a až 
do svých 97 let vypomáhal v duchovní 
službě, podle svých sil, svému nástup-
ci P. Pavlu Kalitovi. Za jeho působení se 
po roce 1989 začal ve farnos�  nejen ob-
novovat veřejný náboženský život a ži-
vot farnos� , ale i postupně opravovat 
církevní stavby ve městě, zvláště kostel 
sv. Mikuláše. Ve svých osmdesá�  letech 
započal rozsáhlou rekonstrukci klášter-
ního kostela Nanebevze�  Panny Marie.
P. Karel Exner byl celý život věrný svému 
svědomí i svému životnímu rozhodnu�  
ke kněžství, které vnímal a stále vnímá 
jako službu Bohu a lidem. Své životní ju-
bileum mohl oslavit a poděkovat za něj 
Pánu Bohu spolu se svými farníky a přá-
teli na novopacké faře.

Mgr. Kateřina Kuříková

MONS. KAREL EXNER OSLAVIL V PROSINCI STÉ NAROZENINY
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V loňském roce naši spolkovou činnost 
ovlivnila celosvětová nákaza covid-19. 
Takto rozsáhlá omezení života a činnos�  
nejen našich sborů, mohou pamatovat 
pouze naši zasloužilí hasiči, případně 
naši prarodiče. Byla to naposledy první 
a druhá světová válka, během kterých 
byl výrazně ochromen život i hasičská 
sdružení, která byla zcela zakázána.
První vlna nákazy prověřila sbory, při 
distribuci roušek a desinfekcí pro obča-
ny, zejména v okolních vesnicích. Příkla-
dem je sbor na Přibyslavi, který nechal 
ze svých peněz ušít roušky pro občany 
obce. Z důvodu zrušení okrskové soutě-
že ve Vrchovině, bylo důležité pečovat 
o svěřenou techniku, pro případ ak� v-
ního zásahu. Stejně tak probíhaly prů-
běžně úpravy hasičských budov, třeba 
na Kumburském Újezdu nebo obecní 
kapličky v Radkyni. Omezení se dotkla 

oslav výročí sborů, kdy Nová Paka měla 
slavit výročí 145 let od založení SDH. 
Největší omezení se dotkla hasičské 
mládeže Nové Paky a Vrchoviny, kterým 
bylo zrušeno mnoho soutěží.
Z činnos�  sborů se povedlo uspořádat 
pouze část ak� vit, které byly v jejich plá-
nech práce. Byly to začátkem roku ha-
sičské plesy ve Vrchovině a Nové Pace. 

Během léta a rozvolnění nohejbalové 
turnaje na Přibyslavi a Vrchovině. Letní 
zábava ve Valdově nebo dětský den také 
tam i ve Vrchovině. Pomoc při autokrosu 
od Š� kova nebo zadrhování na svatbě, 
jako na Studénce, případně křest cesto-
pisné knihy od valdovského hasiče. Sbor 
z Valdova se zúčastnil v Jičíně hasičského 
závodu Přeborník požárního sportu. To 
je výčet povolených ak� vit, které jsme, 
jako sbory dobrovolných hasičů, mohli 
během roku 2020 dělat.
Doufám, že se v letošním roce sejde-
me na svých schůzích, případně během 
května na okrskové soutěži ve Vrchovi-
ně, kam jste srdečně zváni! Dodatečně 
přejeme čtenářům úspěšný rok 2021.

Jednatel okrsku Milan Vanderka

DOBROVOLNÍ HASIČI NOVOPACKÉHO OKRSKU

SKAUTSKÉ ROZLOUČENÍ
V tento nelehký čas opus� la naše skaut-
ské středisko Hana Ulrychová. Loučíme 
se s ní krátkou vzpomínkou Zdenky Za-
chové.
„Na Hanu Ulrychovou, rozenou Vágenk-
nechtovou, budu vzpomínat jako na dob-
rou kamarádku, členku družiny Sasanek 
z let 1945–1950 a po roce 89 jako na 
členku oddílu oldskautů. Nemohu zapo-
menout na její veselou povahu s velkým 
smyslem pro poznávání i na naše oddí-
lové i družinové výpravy, třeba na lyžích 
s pokusem rozdělat oheň na sněhu i na 
naše tábory v Borovnici, Mezihoří, v Ná-
varově.
Po zákazu Junáka jsme jezdily jenom jako 
skupina na Sázavu, na přehradu u Dvo-
ra Králové atd. Hana byla vždycky plná 

energie, měla výborné nápady, uměla 
hezky kreslit i zpívat, znala mnoho pís-
niček i historek, bylo nám s ní zkrátka 
dobře.
Měly jsme i jednu tajnou schůzku v Dali-
borce u Kretschmerů k oslavě 22. února, 
mezinárodního dne skautek. Svá pokro-
čilejší léta neměla bohužel nijak veselá, 
trápily ji různé nemoci, ale přesto se s 
námi vždycky ráda scházela na schůz-
kách oldskautů.
Budeš nám, milý Alfréde, to byla její 
skautská přezdívka, moc a moc chybět!“

Za novopacké skautské středisko Sopka 
Tě zdravíme a děkujeme za všechno, co 
jsi pro nás udělala.

Jindra Beneš - Béňa
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MASÁŽE
POHLAZENÍ NA DUŠI

Dopřejte si vytoužený odpočinek, pomůže 
vám od každodenních starostí a přinese, díky 
jedinečné přírodní kosmetice jako je Nobilis 

Tilia a Divoká Kosmetika, pocit štěstí.

Měření zraku zdarma
a bez objednání!

Sleva 19%
na multifokální brýle!

Akce prodloužena do konce února!
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CO JE PRO PRÁCI V SOCIÁLNÍCH SLUŽBÁCH NEJDŮLEŽITĚJŠÍ?
Život bez bariér, z. ú. se sídlem v Nové 
Pace poskytuje sociální služby pro uži-
vatele s různým druhem zdravotního po-
s� žení, pro seniory, pro laicky pečující. 
Vždyť nemít kamarády, ak� vity a dobré 
zázemí by bylo pouhým přežíváním, ob-
zvlášť v období, které není pro celý svět 
tak nějak příznivé. Sociální služba je po-
skytovaná dle určitých pravidel, které 
jsou nazývány Standardy kvality soci-
álních služeb a v současné době by bez 
správné administra� vy nebylo možné 
sociální služby vykonávat. Práce vedou-
cí služeb, mzdové a personální účetní, 
práce metodika, ale i třeba projektové-
ho manažera nejsou navenek vidět, ale 
bez nich by sociální služby neexistovaly. 
Nebyly by ani vykonavatelné bez pra-
covníků, kteří se starají o úklid, údržbu 
a publicitu navenek. Ovšem hlavním 
motorem ak� vit a činnos�  pro uživatele 
denního stacionáře, sociální rehabilita-
ce, odborného sociálního poradenství 
jsou pracovníci v přímé péči. Na jedné 
z porad pracovníků sociálních služeb a 
sociálních pracovníků mě velmi zaujal 
a potěšil úryvek ze zápisu, kterým ve-
doucí služeb Věra podtrhla tu pravou 
tvář práce s klienty. Nikde v pravidlech 
je nenajdete, nikde na školeních o nich 

není zmínky, ale bez nich by služby byly 
pouhým výkonem pozice. Co je pro práci 
v sociálních službách nejdůležitější? 
Mít srdce na pravém místě, to dokazují 
postřehy z průběhu roku. No posuďte 
sami:
• Nikoho nenecháme venku zmrznout 

a odvezeme ho vlastním autem… viď 
Míro

• Žádný uživatel nezůstane bez jídla…
viď Věrko

• Ke kávě se podává na sociální rehabi-
litaci vždy něco doma upečeného… viď 
Renčo

• Naši uživatelé by neměli nikdy krásné 
aranžmá... viď Lenko R.

• Místnost sociální rehabilitace je vždy 
během soboty krásně uklizená a voňa-
vá…. viď Katko

• Naši uživatelé budou mít skvělou kon-
dici… viď Táňo

• Naši uživatelé se nám „neutopí“… viď 
Mončo

• Svět by byl smutný bez krásně ušitých 
roušek… viď Lenko CH.

• Už se domluvíme s celým světem ang-
licky… viď Jitko

A tyto navenek možná maličkos�  dělají 
teplo, krásu a jedinečnost našich služeb. 
Na tento tým jsem náležitě pyšná.

V současné době, kdy v Nové Pace Život 
bez bariér, z. ú. realizuje rozsáhlý pro-
jekt opravy bývalého kláštera není jed-
noduché zajis� t čistotu, klid na některé 
ak� vity a někdy i nutnost měnit činnos�  
dle situace. Až v novém prostředí za 14 
měsíců budou provozovány tyto sociál-
ní služby a další navazující ak� vity jsem 
přesvědčená, že tento tým je ten pravý, 
na který se mohu spolehnout. 

Jitka Fučíková, ředitelka

Dům a zahrada
VítězCena kvality

SHOPROKU 2017 

Dům a zahrada
FinalistaCena kvality

SHOPROKU 2016 

M ÁT E  R Á D I  H O D N Ě  PÁ L I V É ?
Navštivte e-shop Seminka-Chilli.cz 
a vybírejte ze široké nabídky pálivých dobrot. 

Jsme pěstitelé i výrobci a sídlíme v Nové Pace.
Výdejní místo pro osobní odběry je v Husitské 1303.
Potřebujete poradit s výběrem? Volejte 776 283 726.

M ÁT E  R Á D I  H O D N Ě  PÁ L I V É ?
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NA AKTUÁLNÍ TÉMA

Když píši tyto řádky, Novopacko zasypal 
sníh. Tolik očekávaný omladinou, aby se 
mohla vyřádit na  sjezdovce Sportovního 
areálu, ale co říkám, píši – všude, protože 
okolí našeho města je samý kopec. Po-
rostlý nejen loukami, ale i lesy. Vhodný 
nejen pro sport, ale i vycházky krásným 
prostředím. Bohužel, postupem doby 
lesy neustále řídnou, mizí „zásluhou“ ků-
rovcové kalamity. Jak tento stav vnímá 
odborný lesní hospodář městských lesů  
Nová Paka Josef Kapras, je tématem 
následujícího rozhovoru.
Úvodem je třeba říci, že město Nová 
Paka vlastní 145,28 hektarů lesa. Ty se 
nacházejí ve čtyřech hlavních komple-
xech – Poštmistrův kopec, Husův kopec, 
Sopka a Heřmanice. Městské lesy ne-
tvoří souvislou plochu, ale jsou protká-
ny pozemky jiných vlastníků jako jsou 
církevní lesy, Lesy České republiky nebo 
různí soukromí vlastníci. Nejvíc sousedů 
a vložených pozemků je na Poštmistrově 

kopci, kde je v provozu sportovní areál 
včetně lyžařské sjezdovky.
Jaká je situace v městských lesích?
Situace nejen v našich lesích je vážná. O 
kůrovcové kalamitě se začalo mluvit od 
roku 2015 na severní Moravě. Tato ka-
lamita se postupně posouvala a nás ve 
velké míře pos� hla v srpnu 2019 a ná-
sledně nás trápila i v roce 2020. Za usy-
chající smrky nemůže jen kůrovec, ale 
především předchozí suché roky spoje-
né se značným poklesem hladiny spodní 
vody, který stojí primárně za usycháním 
nejen smrkových porostů, ale i ostatních 
dřevin.
Pokusme se trochu rozvést pojem ků-
rovcová kalamita.
Za � mto spojením stojí lýkožrout smr-
kový – Ips typographus, občas nazýva-
ný jako typograf a častěji kůrovec. Je to 
drobný brouček, který se zavrtává pod 
kůru smrků a klade vajíčka. Za normální 
situace, kdy bylo dostatek vláhy, se smrk 
dokázal bránit � m, že při zavrtání brouka 
pod kůru docházelo k jeho zasmolení, a 
� m i k zahubení. Loňský rok 2020 se zdál 
být na vodu sice hojný, přesto jsou stro-
my stále oslabené stresem z nedostatku 
vody z předchozích let a nedokážou se 
bránit. Tyto napadené stromy je třeba co 
nejdříve najít, pokácet a odvézt, případ-
ně chemicky ošetřit, aby nedocházelo k 
dalšímu namnožování kůrovce a dalšímu 
oslabování zdravých stromů.
Kolik lesů je třeba vytěžit?
Na tuto otázku je těžké odpovědět. Bude 
velmi záležet na počasí v jarních měsí-
cích, zda bude teplé, suché jaro nebo 
chladné a deš� vé, které by nám mohlo 
pomoci kůrovcovou kalamitu zmírnit či 
třeba i zastavit. Bohužel se obávám, že v 
jarních měsících bude kůrovcová kalami-

ta i nadále pokračovat a budeme nuceni 
lesy dál kácet.
Jaká je v současné době cena za vytě-
žené dřevo?
To je těžké takto říci. Vše se odvíjí od 
kvality, dimenze a druhu dřeva. Proto 
na jednom stromě můžeme najít dřevo 
v hodnotě stokorun až � sícikorun. Kdyby 
však někoho zajímala cena za palivové 
dřevo, ta je 380 Kč + DPH v délkách dvou 
nebo čtyř metrů.

Jak tedy dál v letošním roce 2021?
V žádném případě nesmíme ani v tom-
to roce polevit. Musíme zavčas kácet 
napadené stromy. Zároveň se snažit za-
lesnit co nejvíce pos� žených ploch či dát 
prostor přirozenému zmlazení, abychom 
zde co nejdříve měli vzrostlé stromy a 
měli tak co předat následujícím genera-
cím.

Oldřich Houška

Roman Kubánek – R.K.Bike 
Prodejna kol 

na kruhovém objezdu u Lidlu 
nabízíme ELEKTROKOLA 

Apache, Lectron, Crussis, Merida, Superior, Leader Fox a další 
a 

JÍZDNÍ KOLA 

Merida, Superior, Apache, … 
 

Prodej i na splátky! 
Záruční i pozáruční servis! 

Prodej starších modelů za výhodné ceny! 

                   Tel. 608 177 160, www.horskakola.cz 

                        Pražská 515, Nová Paka 
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VÁNOČNÍ STROM PRO LESNÍ ZVĚŘ
Protože se letos málo cvičilo, tak jsme se sešli v lese a přinesli zvířátkům něco na zub. Cvičitelky připravily trasu, vyznačenou 
papírovými vločkami a dě�  vybavené baterkami šly s rodiči podle nich až do lesa. Přišlo 27 dě� . Pod stromečkem měl každý 
v košíku drobnost. Myslím, že jsme začali novou tradici. Všichni byli nadšení.  

Sokol Nová Paka
Alena Krejčová, náčelnice 

Klempířské, karosářské, 
servisní a mechanické práce
Drobné opravy laku
Příprava a zajištění STK
Odtahová služba
Přibyslav 31, Nová Paka 509 01

Jaroslav Lopata

T +420 732 719 435  
E auto.J.L@seznam.cz
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V souvislos�  s rekonstrukcí čp. 325 
na Masarykově náměs�  se na začátku 
listopadu roku 2020 rozeběhl i záchran-
ný archeologický výzkum, neboť v rámci 
stavebního projektu je v plánu výrazný 
zásah do prostoru při jižní stěně kostela 
sv. Mikuláše, kde se rozkládá etážovité 
pohřebiště z období středověku a novo-
věku.
Nejstarší písemná zmínka o farním kos-
tele sv. Mikuláše pochází z r. 1357, kdy 
již lze odůvodněně předpokládat exis-
tenci hřbitova a pohřbívání zemřelých 
zde bylo ukončeno v roce 1799, což 
souviselo s výnosem Josefa II., který na-
kázal zrušení hřbitovů u farních kostelů 
a zakládání nových ústředních hřbitovů 
za městskými hradbami. Je tak zřejmé, 
že se na místě hřbitova farního kostela 
sv. Mikuláše pohřbívalo minimálně 400 
let. Průběh hřbitovních hranic zůstal 
z větší čás�  iden� cký od doby svého za-
ložení, což je dáno charakterem přiroze-
ného georeliéfu, pouze ve své jižní čás�  
byl někdy mezi lety 1767 a 1824 narušen 
stavbou domu čp. 325, jak nám indikují 
mapy I. vojenského mapování a mapa 
stabilního katastru (viz obr. č. 1). Ze sou-
pisu obyvatel víme, že v 16. a 17. stole�  
se počet obyvatel Nové Paky pohyboval 
v rozmezí 400–600 a v 18. stole�  již přes 
1000. Pokud tyto údaje porovnáme s in-
formacemi z obdobných situací (např. 
kostel sv. Václava v Lažanech nebo kos-
tel Nanebevze�  Panny Marie v Chrudi-
mi), kde byly odhadnuty počty pohřbe-
ných, lze rámcově stanovit počet osob, 
které mohly být pohřbeny u kostela sv. 
Mikuláše na cirka 5000 zemřelých.
Archeologický výzkum proza� m iden-
� fi koval, zdokumentoval a vyzvedl 230 
jedinců. Převažujícími nálezy jsou samo-

zřejmě hroby, ovšem jen část je docho-
vána v úplnos� . Tím, že se po dlouhou 
dobu čtyř stole�  těla zemřelých ukládala 
na jednom místě, to� ž došlo ke vzniku 
tzv. hřbitovní vrstvy, tedy vrstvy s množ-
stvím ojedinělých lidských kos�  a množ-
stvím torz jednotlivých hrobů a také sku-
pin lidských kos� , u nichž není na první 
pohled zřejmé, zda jsou v intencionální 
poloze (viz obr. č. 2). Pouze ve spodních 
par� ích jsou tak dochovány lépe docho-
vané pohřby často i v několika horizon-
tech - etážích jednotlivých hrobů, které 
nebyly tolik narušeny vkopy pro hrobo-
vé jámy mladších pohřbů (viz obr. č. 3). 

V důsledku toho jsou špatně čitelné i ob-
rysy hrobových jam a odkrývaná terénní 
situace je � m pádem velmi složitá a kla-
de značné nároky na detailní preparaci 
jednotlivých kontextů a jejich terénní 
dokumentaci. Každý hrobový celek, se-
skupení kos�  nebo jednotlivé kos�  jsou 
tak změřeny a zakresleny na milimetro-
vý papír, probíhá geode� cké zaměření 
a nivelace výšek jednotlivých čás�  po-
hřbu a nedílnou součás�  je kromě foto-
grafi cké dokumentace i tzv. vícesnímko-
vá fotogrammetrie, která z pořízených 
fotografi í dokáže vytvořit přesný 3D di-
gitální model. 

Doložený pohřební ritus je v naprosté 
většině případů jednotný, tj. tělo leží 
na zádech v natažené poloze s hlavou 
k západu, tak jak předepisuje křesťanská 
liturgie. V několika případech bylo zjiště-
no radiální uspořádání s hlavou na sever 
ke kostelu, což bývá obvyklé především 
v mladších etapách od 16.–17. stole� , 
a to zejména u závěru presbytáře. Převa-
žují hroby s jedním zemřelým, ale iden-
� fi kujeme i vícečetné pohřby. Nejčastěji 
se jedná o hrob dospělého, kterému 
leží v klíně a nohách dítě, což svědčí o 
jejich současném pohřbu (viz obr. č. 8). 
Další variantou je postupné pohřbívání 

ZÁCHRANNÝ ARCHEOLOGICKÝ VÝZKUM HŘBITOVA U KOSTELA
SV. MIKULÁŠE

Obr. č. 1 – Znatelný průběh hřbitovní zdi kolem kostela sv. Mikuláše na mapě 
stabilního katastru (1824 – 1840), jihovýchodní část hřbitova byla v té době využívána 

jako zahrada. Za zmínku stojí, že v pol. 19. st. byla východní strana náměstí  ještě 
uzavřena blokem několika domů a ulicí Mikulášskou a Na Tržišti  protékal potok.

Obr. č. 2 –  Pohled na 3D model jedné z úrovní výzkumu, kde je zřetelně vidět 
charakter tzv. hřbitovní vrstvy. Tedy množství ojedinělých lidských kostí  či jejich 

skupin, torz hrobů a kompletních hrobových celků.
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více zemřelých do jedné hrobové jámy, 
což nasvědčuje tomu, že hroby byly ně-
jakou formou označeny. Ikonografi cké 
prameny ukazují, že vyznačení hrobů 
na povrchu hřbitova bylo nejčastěji pou-
ze jednoduchým dřevěným křížem a pří-
padně i nevysokým nasypaným rovem. 
To umožnilo takový hrob využívat delší 
časový úsek, nejpravděpodobněji jedné 
rodině, a pokud se dotyční např. odstě-
hovali nebo vymřeli, označení hrobu za-
niklo a na místě byly hloubeny nové hro-
bové jámy, které starší hroby obvykle na-
rušily (viz obr. č. 6). O zřetelném označení 
hrobů také svědčí jejich časté rozložení 
do pravidelných řad, které se zde v ně-
kterých úrovních vyskytuje (viz obr. č. 4). 
U kostela sv. Mikuláše byly zachyceny 
první skupiny kos�  v anatomické po-
loze cca 0,6 m pod dnešním povrchem 
a hřbitovní vrstva dosahovala hloubek 
až kolem 1,5 m. Z písemných pramenů 
víme, že od 14. stole�  byla hloubka hro-
bů stanovena předpisy na minimálně 1 
loket zeminy (60 cm) nad víkem rakve, 
v 18. stole�  byla hloubka hrobu stano-
vena na 6 stop (1,9 m) – o tom, že ne 
vždy byly tyto regule dodržovány, svědčí 
dochované záznamy o hrobnících, kteří 
za nedbalé plnění své práce skončili do-
konce v žaláři.

To, jak staré jsou odkrývané hroby u sv. 
Mikuláše, nám hned v terénu může nej-
prve napovědět pozice a poloha těla ze-
mřelých. Důležitá je to� ž poloha horních 
konče� n, kdy ruce striktně podél těla se 
objevují od 13. stole� , od 14.–15. stole�  
pak vidíme i ruce složené na břiše nebo 
v klíně a v novověku jsou často ruce zkří-
žené na břiše či na prsou – výzkum za-
chy� l výskyt všech těchto variant. Pro 
novověk jsou častější i hroby oriento-
vané hlavou ke kostelu, které zase byly 
zachyceny na jižní straně podél lodě kos-

tela. A někte-
ré z pohřbů 
byly poruše-
ny stavbou 
zpevňujících 
pilířů bočních 
zdí koste-
la v r. 1783, 
další zase zá-
klady hlavní 
lodě kostela, 
což může-
me vztáh-
nout k roku 
1564, kdy byl 
po požáru 
města posta-
ven kostel 

nový z kamene, nebo opět k roku 1783, 
kdy byl kostel v rámci barokní přestav-
by prodloužen přístavbou presbytáře. 
Více chronologicky citlivý materiál jsou 
ovšem nálezy různých předmětů, které 
jsou součás�  pohřbů, především po-
zůstatky pohřebního oděvu a doplňků 
(knofl íky, spínací háčky) a předměty jako 
různé insignie, šperky, předměty denní 
potřeby nebo předměty osobní zbož-
nos� . Výzkum zachy� l na několik desí-
tek těchto artefaktů, kdy převládají tzv. 
svátostky (závěsné medailony spojené 
především s křesťanským kultem – obr. 
č. 5/1), křížkové závěsky (5/2, 3), růžence 
(5/4), ozdoby rakví (5/5), součás�  oděvu 
(5/6, 9, 10), šperků (obr. 5/7), mincí (5/8) 
či železných hřebů rakví (5/9). V několika 
případech byly vyzvednuty i ozdoby hla-
vy ve formě čepců či věnečků spletených 
nejčastěji z měděných drátků, které se 
obvykle vkládaly na hlavu dě� , mladist-

vých, jep� šek a kněží a měly tak prav-
děpodobně symbolizovat nevinnost, pa-
nenství a čistotu (viz obr. č. 7).

Archeologický výzkum bude koncem 
ledna 2021 uzavřen a bude následovat 
etapa zpracování získaných dat a nále-
zů. Zásadní bude antropologická analýza 
lidských ostatků, která v závislos�  na za-
chovalos�  kos�  určí pohlaví, výšku a věk 
zemřelých, zaeviduje případné patolo-
gické nálezy a napoví více o rekonstrukci 
pohřebního ritu. Na základě zdigitalizo-
vané terénní dokumentace a geode� c-
kého zaměření bude vyhotoven celkový 
plán a budou tak moci bý�  provedeny 
prostorové analýzy, které mohou pou-
kázat, jak zde v různých obdobích probí-
halo pohřbívání, zdali u některých hro-
bů nejsme svědky příbuzenských pout 
či zdali se nám zde náhodou neodrazily 
některé výjimečné událos�  jako např. 
morová epidemie v r. 1586 nebo 1625. 
Veškeré nálezy budou očištěny, popsány 
a v případě kovových artefaktů restau-
rovány a zakonzervovány (pro předsta-
vu, již nyní vyzvednutý materiál naplnil 
na 150 beden a jednotlivých evidenč-
ních sáčků je vysoko přes � síc). Budou 
vytvořeny i 3D modely pohřbů, které se 
pokusíme zpřístupnit online. Až to dovo-
lí pro� epidemická opatření, tak je určitě 
v plánu prezentace výsledků výzkumu 
formou přednášky a dále i spolupráce 
s městským muzeem na dlouhodobém 
zpřístupnění těchto nálezů přímo obyva-
telům Nové Paky.

Mgr. Jiří Unger, PhD.
Regionální muzeum a galerie v Jičíně

Obr. č. 3 – Vzhledem k dlouhé konti nuitě pohřbívání do stejného 
místa, došlo k převrstvení pohřbených do vícečetných vrstev.

Obr. č. 4 – V některých etážích hřbitova je znatelné seskupování hrobů 
do pravidelných řad.
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V souvislos�  s rekonstrukcí bývalého 
kláštera paulánů v Nové Pace na kul-
turně-společenské centrum, kterou řídí 
občanské sdružení Život bez bariér, je 
na místě prováděn i archeologický do-
hled. Opro�  předpokladům se zdá, že 
původní půdní horizonty zachycující ži-
vot kláštera byly zčás�  odtěženy po jo-
se� nských reformách, kdy klášter přešel 

do soukromých rukou a zčás�  po zřízení 
okresní nemocnice, která na místě fun-
govala až do roku 2004. Archeologické 
nálezy tak tvoří většinou pouze úlom-
ky keramiky z 18.–19. stole� , nalézané 
ve vrchních přemístěných vrstvách ze-
miny. Jediným dochovaným původním 
archeologickým kontextem z doby exis-
tence kláštera jsou tak čás�  valounových 

dlažeb obklopující studnu situovanou 
uprostřed rajského dvora.

Mgr. Jiří Unger, PhD.
Regionální muzeum a galerie v Jičíně

ARCHEOLOGICKÉ NÁLEZY V AREÁLU KLÁŠTERA V NOVÉ PACE

Pohled na relikty původních dlažeb kolem studny v atriu kláštera

Zrestaurovaná nádoba nalezená 
v rajském dvoře

při předsti hovém výzkumu v r. 2019

Obr. č. 8 – Hrob č. 185 – dvojitý pohřeb, kdy je dítě uloženo 
v nohách dospělého. Na dětské kostře jsou pozůstatky 

měděných spínadel oděvu – možného rubáše.

Obr. č. 7 – Hrob č. 65 – na hlavě je umístěn věneček 
z měděného drátu zdobený skleněnými perličkami,

na levé ruce jsou pozůstatky růžence.

Obr. č. 6 – Hrob č. 102 – obvyklá nálezová situace,
kdy je hrob zcela obklopen dalšími neúplnými pohřby.

U pasu vidíme uloženou svátostku - medailonek.
Obr. č. 5 – Výběr z pohřebních výbav zemřelých a solitérních 
nálezů: 1 - medailon (tzv. svátostka), 2 a 3 - závěsné křížky, 
4 - korálky růžence, 5 - ozdoba rakve nebo dřevěného kříže, 
6 - špendlík, 7 - bronzový prsten, 8 - mince, 9 a 10 - knofl íky, 

11 - železný hřeb.
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Vážení, děkuji všem novopackým pat-
riotům i přátelům, kteří jste si již sošku 
předpla� li. Výrobce � m dostal zálohu 
a může zpracovat přípravu na potřeb-
nou výrobu forem. 
Sošku je možné si ještě předpla� t 
do konce února 2021 za 450 Kč v pro-
dejně. Pro předpla� tele bude cena za-
chována. Pokud se nepodaří jinak,  bude 
cena podle vynaložených nákladů asi 
560-590  Kč. Soška však bude ručně ma-
lovaná, zdobená dvace� čtyřkarátovým 
zlatem a pla� nou.  Získáte jedinečný dá-
rek z Nové Paky!  Děkuji vám.

Mgr. B. Korbelářová
Naše knihkupectví

Komenského 328, Nová Paka
E-mail: naseknihkupectvi@seznam.cz

SOŠKA NOVOPACKÁ

DOBRÉ ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ UMĚLECKÉ ŠKOLY 
Dobré zprávy ze Základní umělecké školy 
Školní rok jsme začali šťastným vykroče-
ním s osmým ročníkem Improfestu, kte-
rý jsme v září s� hli realizovat těsně mezi 
všemi omezeními z minula i budoucna. 
Podařilo se nám vybrat si to pravé „teď“ 
a ačkoliv muselo proběhnout i několik 
změn v plánovaném programu, opět 
jsme všichni společně prožili tři doslo-
va husté dny plné improvizace hudební 
i taneční. Byl to intenzivní čas rozšiřování 
obzorů. Účastníkům dětským i dospělým 
jsme nabídli pestrý program, od tvorby 
vlastních písní přes jazzovou improvizaci 
až po argen� nské tango a taneční impro-
vizaci, kterou se v závěrečném vystou-
pení podařilo propojit i s živou hudební 
složkou. Rádi vzpomínáme také na at-
mosféru krásného workshopu na Kum-

burku za letního sluníčka, věnovaného 
lidovým alikvótním fl étnám zvaným kon-
covky. Závěrečný koncert Improfestu byl 
letos velmi veselý, a to krom opravdu 
úžasných a odvážných výkonů účastní-
ků především díky rozvernému uvádění 
Mariana Friedla, pozoruhodné to osob-
nos�  současné jazzové i folklorní scény. 
Další živé workshopy pro žáky a učitele 
ZUŠ však už bohužel od září proběhnout 
nemohly. Výuka se nám překulila ve vy-
sílání a museli jsme si vyšlapat nové ces-
� čky v této čerstvě napadané situaci. 
Každý učitel tu svou individuální ke ka-
ždému jednomu žákovi. Protože jsme 
ale coby dě�  Improfestu zvyklí pružně 
reagovat, přizpůsobili jsme se rychle 
novým podmínkám. Jen z výuky soubo-
rů se z technických důvodů stala pouze 
individuální příprava na dobu, kdy se 
opět budeme moci potkat. A co se týká 
seminářů pro učitele, po několika online 
pokusech s lektory, které známe osobně, 
jsme zhodno� li, že opro�  živému kurzu 
byla online verze velmi slabým odvarem, 
a proto jsme se rozhodli tyto vzdělávací 
ak� vity přesunout na období, kdy opět 
bude možno se potkat živě. V ostatních 
oborech se snažíme pokračovat co nej-
lepším možným způsobem v rámci sou-
časných možnos� . 
Bohužel odpadly také veškeré plánova-
né koncerty, výstavy a vystoupení na-
šich žáků. Kromě malých koncertů jsme 

museli oželet velké společné adventní 
vystoupení všech oborů ZUŠ. Mrzelo nás 
také, že jsme letos nemohli jít osobně 
zazpívat do Domova seniorů, kam jsme 
byli zvyklí chodit nejen o Vánocích. Přes-
to se ale nakonec skoro všechna tato 
přání podařila realizovat náhradním 
způsobem. Pro Domov seniorů připravili 
žáci výtvarky krásná modrobílá inkous-
to-zmizíková přáníčka, žáci hudebního 
oboru nahráli svému oblíbenému publi-
ku několik méně známých koled, učitelé 
připravili interak� vní část koncertu se 
známými koledami a pod� tulem „zpívej-
te s námi“ a žáci tanečního oboru nato-
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čili roztomilý andělíčkovský a honosný 
tříkrálový tanec. Tento záznam koncertu 
putoval pak i s krabicí přáníček do Do-
mova seniorů na SD kartě a doufáme, že 
přinesl radostnou náladu těm, pro které 
jsme jej vytvářeli. 
Moc děkujeme Ivetě Mečířové, ředitelce 
Muzea Nová Paka, která nám umožnila 
natáčet koledy mezi Betlémy. Muzeu 
jsme s rados�  také nahráli několik písní 
pro online verzi již tradiční adventní akce 
s názvem „Hrajeme Ježíškovi“. 
Asi největším hitem letošního polole�  
se stala vystoupení u vánočního stro-
mečku - videa našich žáků natočená 
ve velmi improvizovaném nahrávacím 
studiu na chodbě a uveřejňovaná po-
tom na školním facebooku. Stromeček 
byl ozdoben výtvory našich žáků, kte-
ré vznikaly v průběhu distanční výuky. 
Co se týče podmínek k nahrávání, tak 
si zřejmě dokážete představit, jaký klid 
k vytvoření videa je na chodbě za běžné-
ho, byť zarouškovaného, provozu školy. 
Zvukařka a kameramanka v jedné osobě 
musela ještě při nahrávání zvládnout 
dělat včasné pssst a ges� kulovat zbýva-

jícími konče� nami výstražně na veškeré 
příchozí ze všech světových stran, kteří 
by snad mohli nahrávání rušit. Zároveň 
� , kteří vycházeli ze tříd, již vždy pre-
ven� vně stražili uši, jestli zase někdo 
nahrává nebo je chodba volná k přesunu 
domů. Nahrávali jsme adventní reperto-
ár i drobné přednesové skladby, které by 
dě�  jinak hrály na koncertech. Podmínky 
nahrávání byly sice opravdu více než pol-
ní, ovšem musíme konstatovat, že opro�  
koncertům přicházely nadšeně a samo-
statně další a další dě�  s � m, že chtějí 
také zahrát a být na facebooku, jako 
jejich kamarádi ze třídy. Vystoupilo ně-
kolik sourozeneckých kapel, s� hli jsme 
před opětovným zavřením škol nahrát 
i pár souborových vystoupení fl étnové-
ho, gambového a houslového souboru, 
zazpívali zpěváčci a zatančili malí i větší 
tanečníci. Na facebook přispěl také lite-
rárně-drama� cký obor svým krátkým fi l-
mem s osobitě zpracovaným vánočním 
příběhem. Dokonce učitelé nahráli svůj 
první živý Betlém s náznaky choreogra-
fi e. Muzikál to ještě úplně nebyl, ale tře-
ba se k němu časem propracujeme. Cho-

reogra� a na nás to� ž tentokrát působila 
dálkově, v ne zcela ideálních technických 
podmínkách. Těšíme se každopádně 
na počiny, které v budoucnu hodláme 
pod � mto vedením vytvořit živě. Kéž my 
učitelé nepřestaneme budit náš dřímají-
cí potenciál, abychom byli v tomto našim 
žákům živou a dostatečně odvážnou in-
spirací. Tentokrát to sice bylo velmi leg-
rační na pohled, ale možná právě proto 
bychom měli pokračovat. 
V duchu našeho celoročního tématu, 
kterým je v letošním roce LEHKOST, se 
snažíme fungovat i v nových podmín-
kách. Vědomě jsme se rozhodli neomí-
lat to, co nám možná komplikuje běžný 
provoz, zároveň však nepřináší nic krom 
vrásek na čele. Dobrovolně jsme se pro-
to vzdali všech černých myšlenek a sna-
žíme se nacházet nové způsoby učení 
a inspirace. 
Přejeme i všem kolem, aby se jim vždy 
dařilo vybrat si tu perspek� vu, skrze kte-
rou jsou v jakékoliv situaci vidět přede-
vším možnos�  a nové cesty. 

Za ZUŠ Nová Paka Magda Uhlířová
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Vzdělávací centrum - DS Saurus je společným projektem firem SQS Vláknová op�ka a Qui�ner & Schimek. Cílem projektu je
podpořit rodiny zaměstnanců s malými dětmi. Volná kapacita zařízení může být nabídnuta také jiným firmám nebo rodičům, kteří
by měli zájem využít služeb tohoto moderního vzdělávacího zařízení pro předškolní dě�.

Podniková dětská skupina Saurus je nadstandardně pojaté vzdělávací zařízení pro dě� ve věku od 2 do 6 let. Sídlí v kompletně
zrekonstruovaném rodinném domku v Havlíčkově ulici v Nové Pace nedaleko sídla společnos� SQS Vláknová op�ka. Dě� mají
k dispozici velmi kvalitně vybavené zázemí s hernami, klidovou místnos�, místnos� na spaní, kuchyňkou, jídelnou a učebnou.
K venkovním ak�vitám slouží vlastní uzavřená zahrada s pískoviš�, záhonky a herními prvky. Celoroční provoz zajišťuje
kvalifikovaný personál podle propracovaného výchovného a vzdělávacího plánu s důrazem na individuální přístup, využi�
moderních didak�ckých pomůcek a především příjemnou rodinnou atmosféru.

Další informace o Vzdělávacím centru - DS Saurus můžete najít na webu www.sqs-saurus.cz.

VZDĚLÁVACÍ CENTRUM - DS SAURUS

Koho hledáme?
• technicky zdatného a spolehlivého kolegu do 1směnného
provozu, který disponuje manuálními dovednostmi a zručnos�
• kolegu, který má chuť podílet se na vývoji a výrobě nových
výrobků a přípravků (základy vláknové op�ky zaškolíme, není
třeba odborných znalos�, vhodné i pro absolventy SOU)
Co bude dále náplní práce?
• návrh a odlaďování technologických postupů výroby
funkčních vzorků a prototypů, jejich vytváření, provádění testů
a ověřovacích zkoušek, spolupráce při uvádění výrobků do
výroby a další – opět vše naučíme a zaškolíme
Co nabízíme?
• nástupní smluvní mzdu od 25 000 Kč měsíčně, po zaškolení
navýšení dle schopnos�
• práci v 1směnném provozu v malém kolek�vu s dobrými
mezilidskými vztahy

POTŘEBUJEME PRÁVĚ VÁS - TECHNIK VÝVOJOVÉ LABORATOŘE

• po zaškolení nadstandardní ohodnocení práce přesčas (až
300 Kč/hod)
• pracovní smlouvu na dobu neurčitou, nástup možný ihned,
nebo dle dohody
• pomoc s ubytováním, čisté pracovní prostředí, kompletní
zaškolení, trvalou podporu a pomoc při řešení úkolů
• špičkové technické vybavení, různorodou pracovní náplň
v rámci vývojové laboratoře
• širokou škálu benefitů a odměn
Co požadujeme?
• manuální zručnost a spolehlivost
• technické myšlení, zájem o techniku a orientaci v technické
dokumentaci (oceníme vzdělání technického směru)
• ak�vní přístup
• svědomitost a pečlivost

Aktuální nabídku volných pracovních míst najdete na www.sqs-fiber.cz v sekci Kariéra. V případě zájmu
o zaměstnání v SQS můžete svůj profesní životopis vložit přes webový kontaktní formulář, zaslat na personal@sqs-fiber.cz,
případně přijít osobně vyplnit dotazník uchazeče o zaměstnání. Vaše dotazy rádi odpovíme na tel. 493 765 381.
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Nové byty
od 02/2021

Nabízíme
k pronájmu

Kancelářské 
prostory 
od 03/2021   

Dopravní prostředky

Více informací: e-mail: reality@enika.cz , tel.: +420 724 099 797

Nová Paka, Masarykovo nám. 3 
1x Byt 3 + kk  (93 m2)

Nová Paka, Nádražní 525
4 x Byt 1 + kk  (26 – 30 m2)
3 x Byt 2 + kk  (37 – 51 m2)
K bytům je k dispozici chráněné parkovací místo.

Kotíkova 451 
Nová Paka

Pronájem lodí BÉNÉTEAU OCEANIS
a BAVARIA 46 CRUISER
v Chorvatsku  (délka 13 m, až pro 10 osob)

od 20 m2 do 150 m2

R E A L I T Y

• po kompletní rekonstrukci
• pro jednotlivce i menší firmy
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MIKROKOSMOS AUTOBUSÁK

OBČASNÝ SLOUPEK OBČANA

Na novopackém autobusáku, který od-
jakživa připomínal spíš reklamní expozici 
na zastřešení bazénů než nádraží, jsem 
toho zažil mnoho. Už nepatřím mezi 
nejmladší ročníky, takže si pamatuju 
i dobu, kdy v rodině bývalo jen jedno 
auto a do města se chodilo pěšky. Tudíž 
náměs�  mohlo v klidu převzít i roli auto-
busáku. 
Potom jsem trochu povyrostl a začal 
jezdit na skejtu. Pro tenhle sport potře-
bujete kromě prkna jedinou věc. Pokud 
možno větší plochu s co nejhladším po-
vrchem. A tu v Nové Pace skýtalo pouze 
autobusové nádraží. Strávili jsme tam 
s klukama krásné bezstarostné a divoké 
roky. Postupně jsme tam natahali i ně-
jaké překážky. Jezdilo se, skákalo, občas 
praskaly desky a v horším případě i kos� . 
Skateboarding a problémy dospívajících 
sígrů jsme probírali na lavičce, odkud 
jsme zhodno� li nejednu kolem prochá-
zející dívku. 

Na stejném místě mají kořeny i moje 
začátky s ultracyklis� kou. Byl zde start 
a cíl silničních čtyřiadvace� hodinovek. 
V roce 2003 jsem tu ve skejtovém oble-
čení, se snowboardovou helmou na hla-
vě a půjčeném starém kole od strejdy 
překonal jako první hranici 700 km a zce-
la nečekaně při své první účas�  a velmi 
chabém tréninku závod vyhrál. Mimo-
chodem na silničním kole jsem jel popr-
vé právě při tomto závodě. Kdyby k tomu 
tenkrát nedošlo, možná bych nikdy nejel 
Race Across America a další velký závo-
dy. Kdo ví. Ale jedno je jisté – mojí brá-
nou do světa ultracyklis� ky bude navždy 
packý autobusák.

Jak doba poskočila, začal jsem trávit více 
času užíváním autobusáku v konvenční 
pozici cestujícího. Nejdřív jako student 
a potom coby dojíždějící šéfredaktor 
do redakce sídlící v Praze. Za patnáct let 
dojíždění do stověžatý ma� čky českých 
měst jsem se tam něco nastál a nače-
kal. Chvílemi se ve mně probudil mladý 
kluk a já si představil ty týpky na lavičce, 
v duchu si projel všechny triky, překážky, 
hlášky… Pak jsem se ale kolikrát podíval 
kolem sebe a očima už dvojnásobného 
fotříka jsem si pomyslel, že náš autobu-
sák je naprosto šílená vizitka pro Novou 
Paku. Přitom to je většinou první objekt, 
s nímž návštěvník našeho města přijde 
do kontaktu. Dokonce jsem chtěl na to-
hle téma napsat i do Achátu. Ale uvědo-
moval jsem si, že inves� ce město musí 
rozložit, a bylo jasný, že když se plánuje 
bazén, těžko se do toho bude vejít ještě 
autobusák. 
Uplynulo pár let a já můžu naopak na-
psat článek, jak pres� žně dnešní nádra-
ží působí. Už to není pouhý autobusák, 
ale rovnou architektonicky zajímavý 
a uživatelsky promyšlený terminál peču-
jící o komfort všech cestujících. K tomu 
nově umístěná socha Merkura a taky 
prostranství s fontánkou a krytolebci 
od mistra Alberta Králička… Tohle se po-
vedlo!
Jak to vidí Petr?
Přiznám se, že autobusem 
jsem odtamtud ještě nevy-
razil, ale našel jsem vhodné-
ho respondenta – Petra Vy-
skočila, který nový terminál 
zhodno�  z pozice cestujícího 
i hendikepovaného uživatele. 
(Mnozí z vás si Petra pamatu-
jete z rozhovoru v prosinco-
vém čísle.) Tak Petře, jak tuto 
novou stavbu vnímáš?

„Jak jsem už říkal v rozhovoru, v Pace 
jsem zakotvil hlavně ze dvou důvodů. 
Jsou tu bezva lidi a taky perfektní spoje-
ní. Autobusem cestuji velmi často a rád. 
Nový terminál je pro mě absolutní lu-
xus. Z pohledu vozíčkáře jedním slovem 
– skvělé! Je to stavba s dotaženými de-
taily, aby i vozíčkář měl svůj komfort. 
Teď v době pandemie chybí jen kávička 
a něco na zub, ale to se jistě doladí. Zrov-
na dnes jsem měl cestu na autobusové 
nádraží po noci, kdy vytrvale sněžilo. Rád 
bych na tomto místě poděkoval Technic-
kým službám Nová Paka, které se starají 
o to, abych přesun na vozíku mohl zvlád-
nout. Cesta ke klášteru (pozn.: Petr bydlí 
v centru ŽBB) byla vždy v zimních měsí-
cích problémem sjet, tak jsem si dovolil 
oslovit pana ředitele technických služeb 
a od té doby cestu udržují a komunikace 
je na jedničku. Děkuji, že to takhle parád-
ně funguje. Město Nová Paka na invalidy 
myslí a toho si velmi vážím!“

Danda Polman / Danielpolman.com

Autobusák a skatepark v jednom,
rok 1999

Cyklisti cká 24hodinovka, rok 2003
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PAČÁCI NA CESTÁCH (106. DÍL)

          DENÍK Z CYKLOVANDRU NOVÁ PAKA – VÍDEŇ 2020, 1. ČÁST

„Cestovatelský seriál stále žije, i když 
se přehoupl přes hranici sta dílů. Je to 
jen díky nadšeným novopackým dobro-
družným duším, které podnikají zajíma-
vé cesty a ještě jsou o tom ochotné něco 
napsat. Jistotou jsou „Šáberovi“! Ti to 
v létě vždycky napálí po nějaké dlouhé 
ose. A navíc slibovanou porcí kiláků a 
především jistotou nemenší kupy zážit-
ků k akci přilákají i nějaké kamarády. 
Tentokrát vyrazili na kolech z Paky do 
Vídně. Tak si to s nimi projeďme ve dvou 
pokračováních na stránkách Achátu. 
Pedálu zdar!“ D. P. 

30. července 2020, čtvrtek, den první
Sraz je v půl desáté u packého pivovaru. 
Já s Berym máme lehké zpoždění. U pi-
vovarského stánku si popíjením rezavé 
vody krá�  čekání na nás ostatní účast-
níci této cyklovýpravy – Eliška s Radkem 
a Lúďa. Sedělo by se tady hezky a dát si 
další jednu dvě kuželky packého moku, 
málem bychom zapomněli, proč jsme se 
tu sešli. Krátce po půl jedenácté raději 
zvedáme kotvy, pivovarský chasník Bo-
houš nám dělá startovní foto, cvakáme 
se do pedálů a valíme do Vídně. Jupí! 
Od cíle nás dělí cirka 600 kilometrů. 
Máme dovolenou a nemusíme spěchat. 
Ambice trhnout Vídeň na jeden zátah 
nemáme, na to jsou tu jiní draci (vždyť 
víte koho myslím), takže podle i� neráře 
bychom měli do rakouské metropole do-
razit příš�  pátek. Šlapeme si to přes Mlá-
zovice, Městec Králové, před Kolínem 
zastavujeme u řepařské drážky, obnove-
né úzkorozchodné dráhy, po níž se v mi-
nulos�  vozila řepa z místního cukrovaru. 
Navečer máme v nohách 92 kilometrů 
(Lúďa o krapet víc „páč“ startoval z Pec-
ky) a ubytováváme se v městysu Such-
dol. Jdeme na průzkum okolí, dáváme 
si večeři a zasloužené pivko v nedaleké 
restauraci.
31. července 2020, pátek, den druhý
Druhá etapa vede zvlněným terénem 
a je to celý den z kopce do kopce. Slun-
ce praží a v otevřené krajině se není 

kde schovat. První občerstvení (rozu-
měj pivo) si dáváme pod hradem Český 
Šternberk. Pokračujeme přes Vlašim a už 
nás vítá městys Louňovice pod Blaníkem. 
V tom hicu a s bagáží na nosiči nemá ni-
kdo z nás gebír vyjet na legendární horu, 
tak se za knížetem sv. Václavem a jeho 
slavnými ry� ři budeme muset vypravit 
jindy. Raději zastavujeme u kašny v Mla-
dé Vožici a osvěžujeme se pod tryskající 
vodou. Navečer dojíždíme do Tábora, 
kde jsme ubytovaní na internátě střed-
ní školy. K Vídni jsme se přiblížili o dal-
ších 92 kilometrů. Večer se vydáváme 
pátrat po husitské minulos�  města, ale 
do svých útrob nás vtáhne útulná re-
staurace se zahrádkou a příjemnou ob-
sluhou. Na čepu je Holba a Chotěboř, 
takže historie nám neuteče, to je jasný!
1. srpna 2020, sobota, den tře� 
Ráno se zastavujeme v historickém cen-
tru města Tábor, ze kterého vedli své ví-
tězné výpravy Jan Žižka a Prokop Holý. 
Přijíždíme na Žižkovo náměs� . Kluci s Elí 
jdou hledat, kde si dáme snídani. Zaplují 
do prvního hotelu a hned mají plné talíře 
a navíc lehce protažený ksichty, když se 
dozvěděli, kolik budou pla� t. Já s Berym 
bereme kramle do nejbližšího krámku 
a kedrujeme na námku s „bratrem Žiž-
kou“. Po rovinkách kolem Lužnice to 
dneska pěkně odsejpá a jede se i trochu 
terénem po lesních a polních cestách. 
Míříme do Třeboně, kde se koná pouť. Most přes Lužnici

Slavonice – i když nám počasí nepřeje, neztrácíme dobrou 
náladu

Účastníci zájezdu před startem. 
Zleva: Pavel Hakl (Bery), Šárka Haklová, Luděk Dohnal,

Radek Landfeld a Eliška Hornichová
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U Opatovického rybníku

Pohled z okna turisti cké ubytovny 
v Nových Hradech

Národní kulturní památka Rotunda svaté 
Kateřiny ve Znojmě

Na obědě v Leopoldsdorfu

Prodíráme se centrem mezi hemžícími 
se lidmi a hledáme zdejší pivovar Bohe-
mia Regent, který s více než 600 let sta-
rou historií vaření piva patří k jednomu 
z nejstarších pivovarů ve střední Evropě. 
Prohlídkou pivovaru bychom se zdrže-
li, a tak alespoň usedáme na přilehlé 
Schwarzenberské terase. Zde ochutná-
váme kapří hranolky a zapíjíme je ne-
alkoholickým třeboňským Regentem. 
Ještě s� háme koupačku v Opatovickém 
rybníku, který kromě toho, že je krásně 
teplý, je taky náramně zelený. K večeru 
nás čeká stoupání do Nových Hradů le-
žících na úpa�  Novohradských hor. Dnes 
jsme trhli rovný kilčo. Na večeři a pivko 
jdeme Pod Radnici. Poklidný večer nabí-
rá obrátky. Maník od sousedního stolu 
se zdráhá (po celodenním popíjení vod-
ky se svými dvěma kumpány) zapla� t 
útratu. Nakonec je z toho bitka s obslu-
hou, strkačka s policajty a vzpurný pa-
náček jede bez pardónu do „VIP hotelu 
Záchytka“. My se pro dnešek spokojíme 
se skromným noclehem v turis� cké uby-
tovně.

2. srpna 2020, neděle, den čtvrtý
Dnešní trasa z Nových Hradů nás vede 
nejprve do Rakouska. Hranice přejíž-
díme v Gmündu. Uháníme nejdelší ev-
ropskou cyklotrasou EuroVelo 13 Iron 
Curtain Trail - Stezkou železné opony, 
spojující 20 zemí, vedoucí od severní-
ho Barentsova moře až na jih k Černé-
mu moři. Projíždíme přes přírodní park 
Blockheide Gmünd-Eibenstein, který je 
tvořen mohutnými žulový-
mi bloky, rybníky, březo-
vými a borovicovými háji. 
Zastavujeme v městečku 
Litschau. Tady dnes mají 
slávu a trachtace. Jezdí zde 
veteránská auta a parní vlak 
do Gmündu a zpět. Obědu-
jeme v Leopoldsdorfu, kde 
servírují šnicly velký jak Pe-
tříkova louka (jak říkával 
můj strejda) a což teprve, až 
uvidíme ten pravý vídeňský! 
Hřmí a my dupeme do pe-
dálů, co to dá! Dnes jsme 

trochu ubrali v hltání kilometrů a máme 
najeto 77. Nocujeme v útulném rodin-
ném penzionu ve Slavonicích. Jdeme si 
nakoupit jídlo a pi�  na večer, který chce-
me strávit venku v pergole. Bohužel se 
rozpršelo takovým způsobem, že by psa 
nevyhnal, a tak zahajujeme poradu u na-
šich parťáků ve vedlejším mezonetovém 
apartmánu. 
3. srpna 2020, pondělí, den pátý
Asi 16 km od nás je v přírodním parku 
Česká Kanada k vidění kuriózní skalní 
útvar, žulový kámen, který je díky své-
mu tvaru skutečně pojmenován Ďáblo-
va prdel. Tato dvě slova zároveň vys� -
hují charakter dnešní etapy. Promiňte, 
od rána to� ž ch*ije a ch*ije, alespoň 
takhle to říkal děda Komárek. Oblékáme 
pláštěnky a vzpomeneme na jízdy Dan-
dy Polmana. Okamžitě jsme mo� vová-
ni a s hlasitým pokřikem „Ke strojům!“ 
nasedáme na kola odhodláni čelit jaké-
mukoliv počasí. Jedeme nejkratší cestou 
do Znojma. Po asfaltu je to 60 km a mís-
to zamýšleného koupání na Vranově 
se musíme spokojit s přírodní sprchou. 
Po třech hodinách jsme na ubikaci u paní 
Evelíny. Chvíli po nás přijíždí do penzio-
nu skupina turistů z Kořenova. Vypadá 
to, že jsme jim zabrali místa, asi jsme se 
s paní nějak špatně domluvili. Naštěs�  se 
na půdě najdou ještě nějaké volné ma-
trace, a tak je tady nakonec dost místa 
pro všechny. Odpoledne přestalo pršet 
a jde se do města. Procházíme kolem 
městského pivovaru k vyhlídce u rotun-
dy svaté Kateřiny, odkud je krásný po-
hled na Znojemský hrad a do údolí řeky 
Dyje. V restauraci Corso zapíjíme pečená 
vepřová žebra znojemskou jedenáctkou. 
Noc je mladá.

Pokračování příště.

Šárka Haklová
Foto: Pavel Hakl,

Bohouš Durst

U hradu Český Šternberk
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ŠKOLY

Z DEVÍTKY DO NEJISTOTY? GASTRONOMIE,
CESTOVNÍ RUCH A SLUŽBY MŮŽOU BÝT I DNES SÁZKOU NA JISTOTU!

Rozhodovat se o tom, jakým směrem, 
k jaké profesi to člověka táhne, a jak 
co nejlépe zhodno� t své nadání a své 
možnos� , je v patnác�  letech ohromně 
náročné samo o sobě. V letošním roce 
panují navíc obavy z toho, jak se žákům 
podaří zvládnout učivo, v jaké podobě 
budou realizovány přijímací zkoušky a 
jak se současná situace zobrazí na úrovni 
dalšího studia a především možnostech 
profesního uplatnění. Ve světle toho 
všeho momentálně chybí žákům bohu-
žel často i mo� vace. 
Současná situace by ale neměla být pro 
mladé důvodem k tomu zahodit své sny, 

své odvážné plány do budoucna. 
Gastronomie, cestovní ruch, hotelový 
provoz a většina služeb v uplynulém tři 
čtvrtě roku zažily, dá se říct, čelní náraz v 
plné rychlos� . Dnes a denně slýcháme a 
čteme pochmurné prognózy o tom, kolik 
podniků skončí, kolik restaurací už neo-
tevře, jak omezené budou naše možnos-
�  cestování… 
Nesnadno se tomu teď věří, ale faktem 
je, že přijde chvíle, kdy se hotely znovu 
zaplní hosty, kdy budeme opět chodit 
do kaváren a restaurací, jezdit na hory, 
na dovolené, využívat plné spektrum 
služeb. Možná v pozměněné podobě, 
v trochu jiných podmínkách. Ale právě 
tehdy budou potřeba mladí pro� ci, s 
novou energií, velkými plány a chu�  se 
realizovat. A možná, že právě současné 
podmínky, restrikce a těžkos�  poskyt-
nou mladým adeptům těchto oborů dů-
kladnou psychickou průpravu pro jejich 
náročné budoucí povolání.
Na Střední škole gastronomie a služeb 
pro vás takové pro� ky vychováváme. 
Jsou to holky a kluci, kteří  nastupují do 
prvních ročníků s nejrůznějšími očekává-
ními, ale mnohé je spojuje. Chtějí poznat 
a ovládnout řemeslo. Líbí se jim práce s 
lidmi. Baví je odvádět práci, která je vi-
dět. Chtějí studovat na maturitním obo-
ru, který nenabízí jen teore� ckou výuku, 
ale ve velké míře také praxi. Přejí si roz-
vinout svůj talent. Mají chuť cestovat. 

Chtějí po škole rozjet svůj vlastní byznys. 
Chtějí pracovat v rodinné fi rmě. Najít 
uplatnění i v zahraničí. Realizovat se. Být 
úspěšní. Dělat to, co je baví.
Je už tradicí, že žákům, kteří mají o svůj 
obor skutečný zájem a nadšení, vychází 
škola maximální měrou vstříc. Nabízí ve 
všech učebních oborech kvalitní profes-
ní know-how, využi�  moderních techno-
logií, důkladné základy řemesla, široké 
možnos�  prak� ckého výcviku. Úspěchy 
na mezinárodních soutěžích jsou každo-
ročně důkazem toho, že škola jde s do-
bou, nabízí rozlet a objevuje a inspiruje 
mladé talenty. Maturitní zkouška v obo-
ru hotelnictví se pro studenty pravidel-
ně stává dobrým odrazovým můstkem 
pro další vysokoškolské studium. Také 
trvale výborné uplatnění absolventů 
SŠGS nejen v rámci České republiky, ale 
i na evropském trhu práce, může být i 
v dnešní nelehké době garancí, že tyto 
obory mají budoucnost. 
Může to být i vaše sázka na jistotu!

Mgr. Marti na Ahmed Čermáková
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PŘIJÍMACÍ ŘÍZENÍ NA SŠGS NOVÁ PAKA
Vzhledem k omezeným možnostem osobních kontaktů upřesňujeme pro uchazeče ze ZŠ 
podmínky přijímání žáků pro školní rok 2021/2022. 

Do maturitního oboru Hotelnictví budou letos zcela výjimečně přijímáni uchazeči bez 
celostátní jednotné přijímací zkoušky. Ta bude v případě, kdy počet uchazečů převýší 
počet 30, nahrazena školní přijímací zkouškou – test z českého jazyka, test z anglického 
jazyka a ústní pohovor s uchazečem. V testech bude obsaženo základní učivo z 2. stupně 
ZŠ, vstupní pohovor bude zaměřen na mo� vaci žáka ke studiu zvoleného oboru. 
Rozhodujícím činitelem pro přije�  však bude prospěch z prvních polole�  8. a 9. ročníku ZŠ a splnění podmínek zdravotní 
způsobilos�  uchazeče. 

V případě, kdy počet podaných přihlášek nepřevýší počet 30, nebude školní přijímací zkouška organizována.
O případném konání školní přijímací zkoušky budou všichni uchazeči informováni nejpozději do 8. 3. 2021. 
Do tříletých oborů s výučním listem budou přijímáni bez přijímacích zkoušek všichni uchazeči, kteří splní podmínku zdravot-
ní způsobilos� . V případě, kdy počet přihlášených převýší počty přijímaných, bude rozhodovat prospěch z prvních polole�  
posledních dvou ročníků ZŠ. 

Bližší podrobnos�  naleznou zájemci na webových stránkách školy (www.ssgs.cz) v sekci „Přijímací řízení“. 

V případě příznivé epidemické situace mohou zájemci využít osobní návštěvy dnů otevřených dveří:
soboty: 6. 2., 13. 2., 20. 2., 27. 2. (8:00–12:00 hodin)

středy: 3. 2., 17. 2., 24. 2. (13:00–17:30 hodin)

Dny otevřených dveří budou organizovány v případě, kdy nebudou školy zcela uzavřeny (stupeň 5 PES).

Bližší informace ke studiu lze také získat telefonicky (tel.: 493 723 784) nebo emailem (skola@ssgs.cz).

Mgr. Petr Jaroš, ředitel školy

Česká společnost s 30letou tradicí

Hledáme posilu k našim AJŤÁKŮM
SPRÁVA IT SYSTÉMŮ A HW

Co u nás můžeš dělat:

 podpora kolegů s užíváním IT technologií
 správa IT zařízení (servery, tiskárny, PC, mobilní terminály, atd.)
 analýzu a odstraňování problémů, řešení incidentů
 správa ERP systému SAP, včetně komunikace s konzultanty jednotlivých modulů 

(zkušenost se systémem SAP vítáme, ale není podmínkou)
 administrace webu s napojením na systémy ERP a CRM
 orientace v problematice domén, mail server, LAN, VPN, MS Office 

Předpoklady k úspěchu:

 zkušenosti s OS Windows, Windows Server, ERP systémy 
 zkušenosti s Android/iOS
 chtít se učit od kolegů 
 dobré komunikační schopnosti pro řešení problémů
 samostatnost, preciznost, schopnost věci dotáhnout do konce
 cokoli navíc bude super

Nab íz íme:

 zajímavá a rozmanitá pracovní náplň v české společnosti
 možnost realizace vlastních nápadů 
 zaškolení do oblastí, které doposud neovládáš
 vzdělávací kurzy, firemní akce 
 otevřená firemní kultura 

Pište na: v.danisova@enika.cz, tel.: 737 226 670
Více informací: www.enika.cz
Adresa: ENIKA.CZ, Vlkov 33, 509 01 Nová Paka

DĚKUJEME
všem našim 
zákazníkům 
a přejeme 
pevné 
zdraví 
po celý rok

druko podekovani.indd   1 19.1.2021   12:47:31
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Městské kulturní středisko - F. F. Procházky 101, Nová Paka, tel./fax 493 721 928, www.kultura-novapaka.cz

CESTOPISNÁ BESEDA AMERICKÁ 
DIVOČINA 
– Lenka a Václav Špillarovi
čtvrtek 11. 2. 2021, malý sál MKS, vstupné 50 Kč

PŘESUNUTO NA 27. 5. 2021
Úspěšná cestovatelská rodina Špillarových navš� ví Novou Paku 
a podělí se o dobrodružství zažitá v americké divočině.

O KLUKOVI Z PLAKÁTU
– Divadlo D5
sobota 20. 2. 2021, velký sál MKS, vstupné 50 Kč

PŘESUNUTO, NOVÝ TERMÍN V JEDNÁNÍ

BE MY BABY 
– Divadlo Palace
čtvrtek 25. 2. 2021, velký sál MKS, vstupné 400/380 Kč

PŘESUNUTO, NOVÝ TERMÍN V JEDNÁNÍ

PŘIPRAVUJEME:

KONCERT VĚRY MARTINOVÉ
čtvrtek 15. 4. 2021, velký sál MKS, vstupné 340/320 Kč

PŘESUNUTO Z 15. 10. 2020

DASHA S PAJKY PAJK A EPOQUE 
QUARTET
úterý 27. 4. 2021, velký sál MKS, vstupné 400/380 Kč

PŘESUNUTO Z 4. 11. 2020

NÁVŠTĚVA U VÁS
středa 5. 5. 2021, velký sál MKS, vstupné 330 Kč

PŘESUNUTO Z 28. 5. 2020

TRAVESTI SHOW „CABARET ŠULIN RŮŽ“ 
– Techtle mechtle a kočky
středa 12. 5. 2021, velký sál MKS, vstupné 320/340 Kč,
předprodej od 15. 3. 2021
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Z NOVOPACKÉHO SPORTU

NEJÚSPĚŠNĚJŠÍ SPORTOVCI MĚSTA NOVÁ PAKA ZA ROK 2020 
Dvaadvacátý ročník slavnostního vyhlá-
šení sportovních úspěchů jednotlivců 
a klubů měl být podle původního plánu 
Sportovního výboru zastupitelstva měs-
ta Nová Paka uskutečněn v lednu 2021. 
Kdy bude tato akce realizována nelze 
v tuto chvíli sdělit, ale jakmile to situace 
dovolí, převezmou si níže uvedení spor-
tovci čestné ocenění, které je ze strany 
města výrazem poděkování a uznání 
za jejich sportovní výkony, činnost a re-
prezentaci packých oddílů a potažmo 
města.

AUTOKLUB v AČR Nová Paka
Lukáš Musil – se trvale věnuje autokro-
su již mnoho let. Začínal ve třídě hobby 
autokros v závodech Kosice cup ve třídě 
plechová auta. Postupně se vypracoval 
a postavil závodní auto Mitsubishi Colt 
RS, s nímž odjezdil dvě sezóny v Mezi-
národním mistrovství České republiky 
v divizi TAX plechová auta, kde se ve vel-
mi početné konkurenci začal umisťovat 
na předních místech. Postupně se svým 
týmem postavili nové závodní auto Ško-
du Fabia, a to za přispění rad zkušeného 
jezdce Václava Fejfara. Lukášovy smělé 
plány na rok 2020 narušila pandemie. 
Většina závodů byla zrušena, odjelo se 
jen několik závodů MMČR. V celkovém 
hodnocení se Lukáš umís� l na krásném 
3. místě se stejným bodovým ziskem 
jako Vašek Fejfar, který měl ale vyšší po-
čet lepších umístění. Jeho letošní sezóna 
byla za� m nejúspěšnější ze všech. Stal 
se velkým soupeřem pro ostatní jezdce, 
kteří s ním v příš� ch letech musí počítat. 
Jeho tým je velice mladý a poděkování 
patří otci a celé rodině za to, že zvládnou 
přípravu vozu, autobusu a organizaci 
těchto závodů. V následující sezóně má 
Lukáš v plánu bojovat o � tul ve třídě TAX 
plechová auta. Možná zkusí i některý 
závod ME, čímž by společně s Jakubem 
Novotným, Filipem Hartmanem, Ondrou 
Medlíkem a Václavem Fejfarem repre-
zentoval AK Nová Paka a Českou repub-
liku. Dlouhodobě by rád setrval u auto-
krosu a navázal na úspěchy jezdců z Ji-
čínska. Postupně by chtěl dorůst třeba až 
do královské divize Super Buggy.

BAKAKO Nová Paka
Nicol Bezstarosti  - je velice pracovi-

tá při trénincích. Její silnou stránkou je 
výjezd kopců, v němž zúročuje svoji sílu 
v nohou, a mnozí chlapci jí mohou � še 
závidět. Pro ostatní závodníky je Nik-
ča obrovským soupeřem. V roce 2020 
dokázala zvítězit ve své kategorii v Čes-
kém poháru XCM, čítajícím 10 podniků. 
V sezóně 2020 se zúčastnila dvou desí-
tek MTB závodů. Přemožitelky nenalezla 
na startu Trilogy, Rallye Sudety, v Harra-
chově a Mikulově, kde zaslouženě obsa-
dila nejvyšší stupínek. 
Marek Foltýn - je poc� vý a pilný v tré-
nincích. Jeho přednos�  je síla v nohou. 
Účastní se dětských závodů i dospě-
láckých MTB maratonů, v nichž zúro-
čuje svůj um a dokáže se vyšvihnout až 
na nejvyšší pozici. Postupem času se 
stane špičkovým jezdcem. V roce 2020 
absolvoval 16 závodů horských kol. V Li-
bereckém MTB poháru obsadil celkově
2. místo a zlatý pohár mu unikl o vlásek 
při závěrečném škrtání nejhoršího vý-
konu. Startoval také na MČR XCO v Peci 
pod Sněžkou a zde se ze 106. místa doká-
zal probojovat na 25. příčku. V BeMANI-
AX Novopackém maratonu bral 3. místo 
v kategorii na tra�  34 km. Prvenství si 
přivezl z 23 km dlouhé tra�  na Ralsko 
MTB Tour.

BRUSLAŘSKÝ KLUB - lední hokej
David Černý – starší žák, hokejista regi-
onální ligy, útočník. Svými výkony se do-
stal do výběru Královéhradeckého kraje 
do programu Výchovy talentované mlá-
deže. Na jedno utkání má David ve star-
ších žácích bodový průměr 5 kanadských 
bodů. Tým starších žáků je ve své kate-
gorii na prvním místě v Královéhradec-
kém kraji. Tento mladý nadaný hokejista 
se slibně rozjetou kariérou byl pozván 
na akci pro mladé talenty do New Yorku. 
V lednu 2020 se se slovenským výběrem 
účastnil hokejového turnaje v Americe. 
Zde byl také jako divák na třech zápa-
sech NHL New York Islanders. Jeho snem 
je jednou hrát v NHL, a pokud by si mohl 
vybrat, tak nejraději za tým Edmonton 
Oilers v němž působí Davidův nejoblíbe-
nější hráč a velký vzor Connor McDavid. 
Radek Pilař – útočník, odchovanec no-
vopackého hokeje. Pochází ze sportovní 
rodiny, zaměřené především na hokej. 
Jeho dědeček působil léta v hokejovém 

klubu Lány, který byl v regionu dlouho-
době nejúspěšnější. Přestože hráči to-
hoto klubu měli pro své tréninky pouze 
malý přírodní zimní stadion v lese mezi 
silnicí a železniční tra�  v Lánech u Lázní 
Bělohrad, hráli nejvyšší soutěže. Prvním 
Radkovým trenérem byl jeho otec Petr. 
V žákovském věku odešel Radek do naší 
krajské metropole, kde působil v extrali-
gách dorosteneckých a juniorských kate-
gorií. Byl ve všech mládežnických repre-
zentačních výběrech. Pod vedením tre-
néra Vladimíra Růžičky se trvale zabydlel 
v sestavě extraligového HC Moun� ield 
Hradec Králové. 

FOTBAL - 1. FK Nová Paka
Matěj Kracík – hraje fotbal již od 5 let 
a je to jeho velká vášeň. V současné 
době je členem týmu mladších žáků 
ve spojeném družstvu 1. FK Nová Paka 
a TJ Sokol Stará Paka, které hraje krajský 
přebor této kategorie. Matěj je poc� vý 
a nevynechá téměř žádný trénink. Při 
hře je velmi snaživý. Díky své houževna-
tos�  a bojovnos�  se postupně vypraco-
val na klíčového hráče týmu. Při zápase 
pravidelně nastupuje na pozici stope-
ra. Svým přístupem je příkladem všem 
svým spoluhráčům. 
Ivan Lukeš – trénuje novopacké fotba-
listy již více než třicet let. Za tu dobu 
vychoval desítky mladých fotbalistů. Bě-
hem trenérské činnos�  si prošel všemi 
věkovými kategoriemi od těch nejmen-
ších až po muže. V současné době půso-
bí jako hlavní trenér novopackého „B“ 
týmu mužů. Svým spravedlivým a přís-
ným přístupem si vždy dokázal vybudo-
vat autoritu na hřiš�  i v kabině. Během 
svého působení dosáhl se svými svěřenci 
několika úspěchů v krajských soutěžích 
a mezi hráči patří k nejoblíbenějším tre-
nérům.

KLUB SPORTU PRO VŠECHNY
Iveta Kučerová - je instruktorkou klubu 
od roku 2001. Cvičitelský kurz dokonči-
la už jako těhotná. To ji vlastně dovedlo 
ke cvičení rodičů a dě� . Práci cvičitelky 
začínala zpočátku se svým synem. Když 
se posunul do žákovské kategorie, vždy 
se našel malý cvičenec, který rád cvičil 
s tetou cvičitelkou. A tak je to dodnes. 
I v této kategorii je třeba zaujmout dě�  
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náplní cvičební hodiny. Vždyť se zde za-
číná budovat návyk k pohybovým ak� vi-
tám. A nejen to. Dě�  jsou vedeny k sa-
mostatnos� , učí se překonávat strach, 
zkoušet něco nového, podrobit se sku-
pinové ak� vitě. Pro tyto nejmenší cvi-
čence připravuje instruktorka karnevaly 
s plněním úkolů, za něž získají dě�  i drob-
nou odměnu. Tato drobo� na nechybí ani 
na klubových akademiích. Nacvičit s nimi 
skladbu není úplně jednoduché. A kdo 
z vás se byl někdy na akademii podívat, 
ví, že patří vždy k těm nejroztomilejším. 
Iveta se své celoroční práci věnuje zcela 
zdarma a při všech svých bohatých ak� -
vitách si najde čas i na vzdělávání a vy-
užívá nabídky seminářů určených právě 
pro cvičení rodičů a dě� . 
Jana Lánská - je instruktorkou klubu 
od roku 1983 a od roku 2015 je jeho 
předsedkyní. Po celou dobu se věnuje 
žactvu. Cvičení pro děvčata a chlapce 
vede v hale ZŠ Husitská. Náplň jejích 
hodin je různorodá a každý si zde najde 
něco zajímavého. Cvičí se aerobik, tré-
nuje se na nářadí a s různým náčiním, 
probíhají hry a soutěže. Jana nezapo-
míná ani na reprezentaci klubu a každý 
rok se s dětmi účastní zimního pě� boje, 
pořádaného Českou asociací sportu pro 
všechny. Pro tělovýchovnou akademii 
připravuje pro své svěřence pohybové 
skladby, s kterými zde vystupují. Účast 
na různých seminářích je pro ni samo-
zřejmos� . Stejně jako všichni instruktoři 
Klubu sportu pro všechny dělá svoji prá-
ci ráda a zcela zdarma. 

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ Nová 
Paka
Jan Číla – je členem sboru dobrovol-
ných hasičů od svých šes�  let. Býval 
tahounem mladšího i staršího družstva 
mladých hasičů. Získané zkušenos�  dále 
úročí při své činnos�  v hasičském sboru 
a přes svoje mládí je již zkušeným trené-
rem a vedoucím kolek� vu mladých hasi-
čů. V současné době se podílí na přípra-
vě dorostenců a trénuje mladší i starší 
kategorii dě� , s nimiž začíná dosahovat 
výborných výsledků. 

SK LOB Nová Paka
Miloš Tauchman - je jedním ze zakláda-
jících členů SK LOB Nová Paka a na svém 
kontě má řadu úspěchů. Pravidelně se 
zúčastňoval a stále zúčastňuje závodů 
ligy dálkových běhů – např. Jilemnic-
ké padesátky, Orlického maratonu, Kr-
konošské sedmdesátky, kde má již 40 
účas� . V Jizerské padesátce absolvoval 
32 závodů v běhu na lyžích klasickou 

technikou na 50 km, 2 závody na 25 km 
klasicky a zároveň 12 závodů volnou 
technikou. V roce 2002 startoval na Mis-
trovství světa veteránů v běžeckém lyžo-
vání v rakouském Seefeldu. V zahraničí 
se zúčastnil dálkových laufů Marcialon-
ga, Vasaloppet, König Ludwig Lauf, které 
se jezdí klasicky a Dolomitenlauf, kde se 
běhá volnou technikou. V současnos�  je 
již posledním dosud závodně ak� vním 
lyžařem a běžcem lyžařského oddílu. 

SPORTOVNĚ STŘELECKÝ KLUB
Pavel Macháček – se věnuje sportovní 
střelbě z vojenských a jiných odstřelova-
cích pušek. Zúčastnil se dvanác�  střelec-
kých soutěží v celé republice a vždy byl 
úspěšný. První místo v nich obsadil čty-
řikrát, druhé místo pětkrát a třikrát bral 
bronz. Za rok 2020 je dvojnásobným pře-
borníkem ČR, když si zlato přivezl z pře-
boru ČR na mizivé cíle 300 m a přeboru 
ČR ve střelbě z odstřelovacích pušek vy-
robených do r. 1945. 
Zdeněk Vích – se věnuje sportovní střel-
bě z historických zbraní, takzvaných 
předovek, označovaných laicky též jako 
„ládovačky“. Po celé republice absolvo-
val v loňském roce 13 závodů, ve kterých 
získal čtyři zlaté a dvě stříbrné medaile. 
V pě� kolové lize s mezinárodní účas�  se 
umís� l na 2. místě. Úspěšný byl na Mis-
trovství ČR, o čemž svědčí dvě tře�  
místa – ve střelbě z vojenské perkusní 
pušky na 100 m a civilní křesadlové puš-
ky na 50 m a dvě prvenství – ve střelbě 
z vojenské perkusní pušky na 50 m v jed-
notlivcích a ve družstvech.

TĚLOCVIČNÁ JEDNOTA SOKOL Nová 
Paka
Atle� ka
Klára Matoušová – navázala na své 
úspěchy v roce 2019 a potvrdila svůj 
výkonnostní růst i v roce 2020. Na Mis-
trovství ČR v hodu oštěpem obsadila 
pěkné 10. místo a v tabulkách doroste-
nek na republikové úrovni drží v této ka-
tegorii 7. pozici. Díky její tréninkové píli 
lze očekávat další úspěchy této mladé 
závodnice i v příš� ch letech. 
Josef Rýdl – je jednoznačně nejúspěš-
nějším závodníkem mezi muži. Poc� vým 
tréninkem dokázal zlepšit své nejlepší 
časy ve všech sprinterských disciplínách 
od 60 m do 400 m, čímž potvrdil svůj 
talent. K jeho rekordům patří historicky 
2. nejlepší čas novopackého závodníka 
v běhu na 400 metrů.

Basketbal
Tomáš Fedor - je lídrem basketbalového 

týmu chlapců družstva U15. Je to vše-
stranný, talentovaný sportovec s ak� v-
ním přístupem k tréninku i k životu. Jeho 
zápal pro hru a zároveň skromnost jsou 
příkladem ostatním hráčům i trenérovi 
týmu v další práci. 
Nicol Machová - je mladičká, kamarád-
ská a obětavá svěřenkyně basketbalové 
přípravky. Tato teprve deví� letá slečna 
je velice poc� vá a její účast na trénincích 
je téměř 100%. Vzhledem k plošnému 
omezení sportovních soutěží nemohla 
v uplynulém roce plně prokázat v zá-
pasech své dovednos� . Přejeme jí, aby 
svoji píli a týmového ducha mohla plně 
uplatnit během následujících sezón. 

Florbal
Radek Kučera - je více jak 10 let hlavní 
oporou týmu. Pravidelně se umisťuje 
v tabulkách jako nejlepší střelec. Něko-
likrát byl vybrán do all-stars mužstva 
amatérské fl orbalové ligy a v roce 2020 
přečkal vánoční přestávku na první příč-
ce kanadského bodování 1. ligy Florba-
lové ligy amatérů Hradec Králové. Mimo 
mnoha sportovních úspěchů je jeho 
nesmírnou přednos�  práce pro tým. 
Ve svém volném čase organizuje vět-
šinu tréninků a velkou měrou se podílí 
na chodu celého družstva. 

Všestrannost
Alena Krejčová – je sokolkou tělem 
i duší. Řadu let působí v Sokole poc� vě 
a ochotně jako cvičitelka dě� , žen a věr-
né gardy. Je náčelnicí oddílu všestran-
nos�  a za své cvičitele a svěřence se 
bije doslova jako lvice. Do své činnos�  
je zapálená a ke všem je vstřícná. Dě�  
mají při cvičení s ní k dispozici moderní 
a zajímavé náčiní, cvičitelé pak mají její 
podporu při práci i prostor k dalšímu 
vzdělávání. 
Marti n Pařízek – učí cvičit v Sokole Tai 
Chi. Kdo přijde jednou na jeho hodinu, 
už se mu nechce přestat cvičit. Z jeho 
lekcí je cí� t pokoj a duševní rovnováha. 
Při cvičení dokáže ochotně a trpělivě 
vysvětlit správný postoj, polohu rukou, 
dýchání a upozornit, jak postupovat, aby 
cvičení a uvolnění bylo správné. Je obda-
řen nejen sportovním, ale i divadelním 
talentem a skrze svou veselou povahu 
vnáší do Sokolovny pohodu a klid.

TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA
Kuželky
Jiří Kout – je v současnos�  tahounem 
kuželkářského Béčka a v předcházejících 
letech byl dlouhou dobu oporou Áčka. 
Kuželky hraje Jirka již od mládežnických 
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let a je vzorem mnohým členům druž-
stva. K nezaplacení jsou jeho odpracova-
né brigádnické hodiny v kuželně a jeho 
obětavost při práci v oddíle. 

Stolní tenis
Jan Šmidrkal – je aktuálně nejlepším 
hráčem Nové Paky a tahounem Áčka 
v sezóně, která je pro Novou Paku od za-
ložení stolního tenisu historicky nejlepší. 
Áčko skončilo na 4. místě Divize mužů 
Královéhradeckého kraje a na medaili 
družstvo nedosáhlo jen kvůli nedohra-
né soutěži. Honza svým obranářským 
stylem přivádí své soupeře občas k zou-
falství. Jeho přednos�  je bojovnost, a to 
za jakékoliv situace. 76% úspěšnost v zá-
pasech mu vynesla 9. místo v celé divi-
zi ve dvouhře. Je také velice úspěšným 
hráčem kuželek, kde táhne Novou Paku 
v divizi a velice kvalitním hráčem tenisu, 
kde také nastupuje v divizi za Áčko. 

Šachy
Jaroslav Novotný – se věnuje práci 
s mládeží. Více než 20 let vede šachový 
kroužek dě�  v Domě dě�  a mládeže STO-
NOŽKA Nová Paka. Aktuálně hraje 2. ligu 
šachu za tým Jičína a dlouhodobě patří 
k nejlepším šachistům Nové Paky.

Triatlon
Michal Řeháček – vede již pět let zhruba 
dese� člennou skupinu špičkových spor-
tovců označovanou jako Žralok Nová 
Paka, v níž se připravují novopač�  tri-
atlonisté a plavci z mnoha oddílů. Členy 
jsou medailisté z mistrovství České re-
publiky i reprezentan�  (Petr Soukup, Mi-
kuláš Cogan a Filip Nýdrle). Ačkoli Michal 
trénuje vedle svého zaměstnání, zvládá 
se svými svěřenci kromě 8 až 10 trénin-
ků týdně i několik soustředění v průbě-
hu roku. Mladým sportovcům obětuje 
celou svou osobnost. Vyžaduje od nich 
tvrdou tréninkovou práci a oddanost 
sportu. Tyto faktory pak vedou k úspě-
chu jednotlivců i skupiny jako celku. 

Turis� ka
Vladimír Sluka – je dlouholetým členem 
Klubu českých turistů a v současnos�  též 
členem jeho ústředního výboru a komi-
se zimní turis� ky a zimního táboření, 
jehož akce několikrát pořádal. Českou 
republiku má procestovanou křížem krá-
žem pěšky, na kole i na lyžích. Rád cestu-
je i do zahraničí, navš� vil např. Austrálii, 
Izrael, účastnil se i několika zahraničních 
turis� ckých expedic, při kterých pozná-
val Himaláje, nebo v Africe pohoří Atlas. 
Mezi turisty je velmi oblíben. 

Zimní plavání – Karavana otužilců
Oldřich Ducháček – je oddaným členem 
Karavany otužilců. V roce 2020 byla více 
než polovina soutěží v zimním plavání 
zrušena. Při volbě nejlepšího zimního 
plavce se proto nabízí vyzdvihnout to-
hoto zasloužilého plavce. Se zimním pla-
vání začínal Olda v Lázních Bělohrad pod 
oddílem hradeckých otužilců v době, kdy 
novopacká Karavana otužilců ještě ne-
existovala. Zasloužil se o rozvoj otužo-
vání v Lázních Bělohrad i v Jičíně. V roce 
2020 oslavil sedmesátku a i v tomto věku 
se stále účastní závodů a reprezentuje 
Novou Paku.

TENIS Nová Paka
Ema Drábková – začala s tenisem o něco 
později, než bývá zvykem. Tato hráčka 
dorosteneckého družstva z nastupující 
mladé generace je příkladem všem spo-
luhráčům svojí obrovskou tréninkovou 
pílí, díky níž se každým rokem výkon-
nostně zlepšuje. 
Tereza Janatová – je majitelkou bronzo-
vé medaile ze čtyřhry žen z Mistrovství 
České republiky 2020, oblastní přebor-
nicí Severočeské oblas�  ve dvouhře žen. 
Za rok 2020 je v celostátním žebříčku žen 
na 42. příčce. Je vítězkou 1. ligy smíše-
ných družstev dospělých v roce 2020. 
Tato úspěšná členka novopackého te-
nisového klubu hájí barvy LTK Liberec, 
za který vyhrála v 1. lize obě dvouhry 
a čtyřhry, do nichž nastoupila. Ve 2. lize 
utrpěla pouze jednu porážku a třikrát 
dokázala zvítězit. 

TENIS CENTRUM Nová Paka
Beata Kašprišin – je mladou nadějnou 
tenistkou Tenis centra Nová Paka. V roce 
2020 se účastnila několika tenisových 
turnajů dě�  do 9 let. Osmkrát se pro-
bojovala do semifi nále, třikrát do fi nále 
a z toho dvakrát turnaj vyhrála. Největší 
úspěch zaznamenala hned na úvod se-
zony, kdy se v Oblastním přeboru Krá-
lovéhradeckého a Pardubického kraje 
probojovala v konkurenci 27 dívek do se-
mifi nále, čím si zajis� la postup na Mist-
rovství ČR. 
Kromě tenisu se taky na závodní úrovni 
věnuje sjezdovému lyžování. V sezoně 
2019/2020 se v pres� žní pohárové sou-
těži Leki Cup umís� la na pěkném 10. 
místě.
Maruška Suchardová – tráví v posled-
ních letech hodně svého volného času 
na kurtech Tenis centra Nová Paka, kde 
se věnuje zejména dětem v tenisové 
školičce. Pomáhá také s organizačními 
záležitostmi klubu. Maruška je opravdo-

vý sportovní nadšenec a její sportovní 
záběr je široký a všestranný. Kromě teni-
su také ráda jezdí na kole, plave, lyžuje, 
hraje volejbal, cvičí dě�  v Sokole. V roce 
2020 oslavila životní jubileum. Do dal-
ších let jí přejeme pevné zdraví a rados�  
ze sportu. 

VELOCIPÉD KLUB Nová Paka
Petr Hnízdo – je členem Velocipéd klubu 
od jeho vzniku. Vždy se ochotně zapoju-
je do interních i veřejných akcí spolku, ať 
už jako kontrola na hlídce nebo repre-
zentant klubu v závodech. V minulos�  
se účastnil řady cyklo maratonů např. 
Malevil Cupu, Rallye Sudety apod. Tíhne 
k delším tra� m a startoval také na 24ho-
dinových závodech – na horském kole 
v Hrádku nad Nisou, nebo na silničním 
kole v cyklis� cké 24hodinovce v Nové 
Pace, kde v 10. ročníku ujel 582 km. Pra-
videlně se zúčastňuje série cyklis� ckých 
čtyřiadvace� hodinovek horských a tre-
kingových kol Na Ploužnici v šest (v roce 
2020 s novým názvem Na šestou), v níž 
s přehledem obsazuje medailové pozice. 
Ve zmíněné sérii je držitelem druhého 
nejlepšího denního nájezdu na horském 
kole – 420 km. Můžete ho potkat nejen 
na biku nebo silničním kole, ale s oblibou 
si zajezdí i na historickém velocipédu. 

POČIN ROKU 2020 - Cena sportovního 
výboru 
Vojtěch Kaván – se v srpnu 2020 posta-
vil v Žacléři na start pilotního ročníku 
cyklis� ckého maratonu Okolo republi-
ky, jehož trasu si určovali účastnici dle 
svých sil a uvážení. Trasy byly nastaveny 
na 1000 km nebo 1400 km a podmínkou 
bylo projet kontrolními body, kterými 
byly nejseverněji, nejzápadněji, nejjižně-
ji a nejvýchodněji položené obce České 
republiky – Lobendava, Krásná, Vyšší 
Brod a Bukovec. Do kratší tra�  nebyl za-
hrnut nejvýchodnější Bukovec. Časový 
limit byl jeden týden, tedy 168 hodin. 
Pro Vojtu to byl první skutečný závod, 
ale co se týká dlouhých tra� , není úpl-
ným nováčkem. V minulos�  například 
dojel za čtyři dny na sever k Baltskému 
moři a během této cesty ujel 690 kilo-
metrů. O den déle trvala jeho 860 km 
dlouhá jízda na jih do Benátek. Závod 
Okolo republiky se jel bez podpory, což 
znamenalo starat se sám o stravování, 
servis kola, odpočinek a vše ostatní. Je-
diné zázemí poskytl pořadatel pan Aleš 
Vaníček účastníkům v kempu Pod Hrází 
ve Vyšším Brodu. Chatka s deví�  lůžky 
a vlastním sociálním zařízením nabízela 
možnost občerstvení, vyzvednu�  balíč-
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ků, přespání a opravy kol vlastními sila-
mi. To přišlo Vojtovi, po nocování napří-
klad na betonové podlaze autobusové 
zastávky, vhod. Zde, ve Vyšším Brodu se 
závodníci mohli rozhodnout pro kratší 
trať. Vojta ale pokračoval dál na východ 
do Bukovce a statečně bojoval se silným 
větrem, s únavou, boles�  kolen, necit-
livos�  rukou. Do cíle v Žacléři dorazil 
za pět a půl dne, tedy 36 hodin před vy-
pršením časového limitu. Na trase strávil 
132 hodin a ze třinác�  sólo přihlášených 
na delší tra�  dojel celkově desátý.

Daniel Polman – předvedl v roce 2020 
další extrémní kousek. Po zrušení Red 
Bull Trans-Siberian Extreme vedoucího 
z Moskvy do Vladivostoku to vypadalo 
na poklidný rok. Ovšem jen do chvíle, 
kdy se Dandovi naskytla jiná sportovní 
výzva od Libora Procházky, který spolu 
s Jirkou Severou uspořádal nultý ročník 
silničního ultramaratonu okolo Česka 
a Slovenska – Race Around Czechia & 
Slovakia (RACAS). Tento závod by měl 
být nejdelším evropským závodem sil-
ničních kol s ambicí zařadit se mezi ul-
tramaratony, kde si lze vyjet kvalifi kaci 
na Race Across America. Náročnou trať, 
připomínající svým tvarem ležatou os-
mičku, měřící 3450 km s převýšením více 
než 35 000 metrů obkroužil Danda sym-
bolicky za necelých osm dní (7 dní, 23 
hodin a 5 minut). Během non-stop jízdy 
byl jeho průměrný denní nájezd 440 km 
a převýšení 4500 m. Naspal pouhých 10 
hodin a 45 minut (cca 1 h a 20 min/den) 
a náročnost výkonu umocňoval častý 
déšť, nebo rozbité silnice, jejichž špatná 
kvalita se projevila hned druhý den bo-
les�  a otoky zápěs�  a ve fi nále zánětem 
šlach. Tato „ultrapakárna“ měla navíc 
charita� vní rozměr a Danda předvedl, 
že je nejen skvělým vytrvalcem, ale též 
fi lantropem. Tentokrát vyhlásil sbírku 
určenou pro Petra Vyskočila. Během jíz-
dy okolo Česka a Slovenska se podařilo 
vybrat více než 61 � síc korun na nový 
Petrův invalidní vozík. 

Trenéři a fukcionáři novopackých spor-
tovních organizací – si zaslouží ocenění, 
pochvalu a velký dík Sportovního výboru 
zastupitelstva města Nová Paka za svoji 
činnost a úsilí udržovat sportovní orga-
nizace v chodu v nelehké době plné re-
strikcí způsobených pandemií koronavi-
ru.

Nejúspěšnější kolek� v mládeže
BAKAKO Nová Paka – a jeho mladí cyk-
listé nezaháleli ani v roce 2020. Pravidel-

ně se scházeli dvakrát týdně na organi-
zovaných projížďkách a o víkendech vše 
zúročovali na závodech. Do cyklis� cké-
ho zápolení se v roce 2020 zapojilo 22 
dě�  ve věku 7 až 15 let, které startovaly 
na 52 MTB závodech, na nichž posbíraly 
celkem 110 pódiových umístění. Dvaa-
šedesátkrát braly zlato a z tohoto počtu 
vybojovala 25 zlatých medailí Elí Famfu-
líková. Sestry Famfulíkovy triumfovaly 
také ve svých kategoriích v Hradeckém 
poháru, v němž Eliška byla celkovou ví-
tězkou a Bára obsadila 3. místo. V Libe-
reckém MTB Cupu vybojovali sportovci 
z BAKAKA dvě stříbra zásluhou Elišky 
Famfulíkové a Marka Foltýna. V Krko-
nošském poháru stanuli na tře� m stup-
ni Lukáš Trllo a Vojta Selvek a nejlepší 
ve svých věkových kategoriích byli Eliška 
a Bára Famfulíkovy, Dan Polášek, Ma-
rek Foltýn, Nicol Bezstaros�  a Jan Bajer. 
V Nova Cupu se nejlépe dařilo Nikče Bez-
staros� , která zde získala zlatý pohár. 

Nejúspěšnější kolek� v dospělých
Tým mužů BK Nová Paka - navázal 
na své úspěchy v sezóně 2018/2019, kdy 
se stal vítězem Krajské ligy mužů Králo-
véhradeckého kraje a postoupil do II. 
národní hokejové ligy. Díky tomuto po-
stupu vzrostl zájem o hokej v Nové Pace. 
Návštěvnost domácích utkání byla tře�  
nejvyšší v soutěži v celé České repub-
lice. Popularita ledního hokeje stoup-
la na Novopacku na historický rekord, 
když v sobotu 11. ledna 2020 fandilo 
během duelu s Vrchlabím 1820 diváků. 
Premiérová účast ve II. hokejové lize ČR 
se vydařila a tým mužů se pod vedením 
hlavního trenéra Aleše Půlpána a asis-
tenta Tomáše Kadeřábka umís� l v sezó-
ně 2019/2020 na 7. místě. Do hlediště 
přivedla hokejová utkání velké množství 
diváků a výrazně vzrostl zájem nových 
adeptů o lední hokej. Ve dvou náboro-
vých akcích získal klub v roce 2020 více 
než tři desítky nových hokejistů a ho-
kejistek. Cílem BK Nová Paka je udržení 
vysoce nasazené laťky ledního hokeje 
v Nové Pace ve všech úrovních od do-
spělých až po nejmenší kategorie.

Legenda novopackého sportu
Franti šek Škvařil – je packým občanům 
znám především jako bývalý místosta-
rosta města a dlouholetý člen zastupi-
telstva. Krom toho je všestranným spor-
tovcem, který letos oslaví pětasedmde-
sátku. Se sportem začal jako dese� letý 
v Lužanech. Po vzoru svého táty, a jak již 
to v menších obcích bývá, začal nejprve 
fotbalem jako žák a od šestnác�  let již 

kopal okres za muže. „Byl jsem všestran-
ný, od mala mě bavil každý sport,“ svě-
řil se nám úspěšný sportovec. Na jeho 
další sportovní rozvoj měla vliv Střední 
zemědělská technická škola v Hořicích, 
kam nastoupil v roce 1960. Díky své vše-
strannos�  úspěšně reprezentoval školu 
na různých přeborech nejen v kopané, 
ale i v hokeji a atle� ce. V osmnác�  le-
tech, po maturitě, přestoupil do novo-
packého fotbalového oddílu, kde hned 
v prvém utkání v derby s Lázněmi Bělo-
hrad, přispěl gólem k vítězství 4:1. Ovliv-
nila ho i základní vojenská služba v dél-
ce dva roky a tři měsíce. V roce 1965 
nastoupil jako pohraničník do přijímače 
v Plané u Mariánských Lázní. I když zde 
nebyl dlouho, tak stačil získat ve vojen-
ském dvanác� boji na závodech v Mari-
ánských Lázních druhé místo. Dařilo se 
mu i v Novém Městě nad Váhom, kam 
byl později převelen do spojovacího 
učiliště. Zde ukázal opět svoji všestran-
nost, když získal na místních přeborech 
1. místo ve skoku vysokém výkonem 
160 cm a také v zimě 3. místo ve slalo-
mu. Za Duklu Nové Město nad Váhom 
hrál fotbal i hokej. Měl možnost hrát 
i 2. ligu za Trenčín, ale to mu, bohužel, 
vojenská správa nepovolila. Po základní 
vojenské službě se vrá� l zpět do Nové 
Paky, kde za Áčko místního fotbalového 
klubu hrál do 30 let. Potom pokračoval 
v klubu svého mládí v Lužanech. S ho-
kejem skončil až ve dvaačtyřice� . Mimo 
své ak� vní sportovní činnos�  se věnoval 
i trénování hokejových žáků a dorosten-
ců a rovněž byl i členem výboru. Dvanáct 
let byl členem krajské sportovní komise 
Královéhradeckého kraje. Nyní je členem 
ústřední sportovní komise ČSSD v Praze. 
V roce 1986 získal � tul nejúspěšnějšího 
sportovce okresu Jičín a v roce 2016 ob-
držel Pamětní medaili hejtmana Králové-
hradeckého kraje za přínos sportu.

Dle předložených návrhů jednotlivých 
sportovních subjektů redakčně upravili 

Šárka Haklová
a Míla Pour
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VELKÝ VÝPRODEJ

SKLEPNÍCH ZÁSOB!!!
Více informací na www.okurik.cz
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